
d La rehabilitació avança i permet descobrir vestigis interessants dels segles XVIII i XIX
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L’obra del molí de la Vila trau a la llum restes històriques

Bona participació
i tranquil·litat
marquen les festes
de setembre

Q Algunes de les novetats dels 
festejos van ser el trasllat de la 
Crida a la Festa i el canvi d’ordre 
en l’ofrena. H pàg. 10

El GP Vila-real- Morella- 
Vila-real celebra 70 
edicions en bona forma

L’abonament de les arts 
escèniques inclou sis 
peces de teatre i dansa

Pàgina 4

Vila-real triplica els 
espais esportius amb 
l’obertura de la CEM
La Ciutat Esportiva Municipal dóna servei a 
2.500 usuaris d’equips de futbol i lligues locals 

Els clubs destaquen la “comoditat” de tenir 
instal·lacions pròpies i horaris més flexibles

La posada en funcionament de la CEM significa “triplicar el nombre de camps de futbol” i podran tenir cabuda altres pràctiques esportives.
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La Ciutat Esportiva Municipal ja 
dóna servei a vora 2.500 usuaris
Clubs i lligues locals de futbol així com altres modalitats 
esportives ja poden entrenar a les noves instal·lacions

La Ciutat Esportiva Municipal 
(CEM) ha obert les portes per 

a donar servei a uns 2.500 usuaris, 
entre clubs i lligues locals de futbol, 
a més d’altres esports que podran 
entrenar a les noves instal·lacions. 
L’alcalde de la ciutat, José Benlloch, 
i la regidora d’Esports i Salut, Silvia 
Gómez, van visitar amb els direc-
tius dels clubs locals les dependèn-
cies poques hores abans de la seua 
posada en funcionament, dilluns 
12 de setembre, per a comprovar 
l’estat dels camps i valorar junta-
ment amb els principals usuaris les 
noves instal·lacions. 

“És evident que queden encara 
moltes coses per fer i les anirem fent, 
però hem fet un gran esforç perquè 
els clubs locals pogueren iniciar 
la temporada d’entrenaments en 
un espai en millors condicions per 
a entrenar i horaris més dignes”, 
assenyala Gómez, que ha fet un 
balanç positiu de l’obertura des-
prés de pràcticament una setma-
na d’entrenament. “Són molts els 
usuaris que podran beneficiar-se 
d’aquest nou complex esportiu i 
poder satisfer aquesta demanda his-
tòrica és una molt bona notícia per a 
tots, encara que seguirem treballant 
per a millorar i oferir més i millors 
serveis, per avançar d’aquesta ma-
nera en la nostra marca de Ciutat de 
l’Esport i la Salut”, agrega l’edil.

En concret, segons estimacions 
del Servei Municipal d’Esports, se-
ran aproximadament 600 els joves 
de clubs de futbol de la ciutat que 
podran fer ús del recinte, als quals 
se sumen altres 1.500 jugadors de 
les lligues locals i al voltant de 400 
usuaris més d’altres esports, com el 
rugbi o l’atletisme, que també es po-
dran practicar en les instal·lacions. 
Sobre aquest tema, la regidora 
d’Esports i Salut espera que la Di-
putació “estiga a l’altura” de les 
necessitats de la ciutat i contribuïsca 
a finançar la necessària instal·lació 
del tartan en la zona d’atletisme.

SOLUCIONS PER AL BARRI
Per la seua banda, l’alcalde recorda 
que “aquestes instal·lacions han 
suposat un treball molt dur en tot 
moment, especialment tenint en 
compte la situació econòmica del 
consistori, fruit de l’herència rebu-
da, que ens ha complicat molt les co-
ses”. “Gràcies a la bona gestió, hem 
aconseguit l’espai que Vila-real i els 
nostres esportistes mereixen, que, al 
seu torn, serveix per a solucionar els 
problemes d’un barri degradat i per 
a fer ciutat i suposa també un gran 
pas per a potenciar la marca de Ciu-
tat de l’Esport i la Salut”, diu.

En aquesta línia, Benlloch incideix 
que la posada en funcionament de 
la CEM significa “triplicar el nom-
bre de camps de futbol de la ciutat”. 

La CEM integra la marca de Ciutat de l’Esport i la Salut 
que fa de Vila-real un referent en diverses disciplines 

“En aquests últims cinc anys hem 
multiplicat per tres les infraestruc-
tures esportives, tot dirigit a po-
tenciar la nostra marca de Ciutat 
de l’Esport i la Salut i convertir-nos 
en un referent en totes les discipli-
nes esportives possibles. La Ciutat 
Esportiva Municipal ens situa en 
molt bon lloc per a poder competir i 
generar oportunitats per al futur de 
Vila-real”, agrega l’alcalde. 

També els responsables del CF 
Andiamo Vila-real i de l’Esportiu 
Vila-real, els equips dels quals, a 

més de l’Huracán, han sigut els pri-
mers a trepitjar la gespa de la Ciutat 
Esportiva Municipal, han volgut 
destacar la importància de la posa-
da en funcionament de la infraes-
tructura. En aquesta línia, els clubs 
locals destaquen la “comoditat” de 
comptar amb instal·lacions pròpies 
i horaris més flexibles i adaptats”, 
a més de “les opcions de futur” 
que genera aquesta circumstància, 
ja que “garanteix el creixement de 
l’escola” i “la qualitat dels entrena-
ments i la formació que es pot oferir 

en aquest espai”.
Una mica més de sis anys han 

transcorregut des que es presenta-
ra, a l’abril del 2010, la iniciativa de 
construir una ciutat municipal de 
l’esport que, després de superar un 
bon nombre de tràmits administra-
tius, processos judicials i obres, és 
ja una realitat i són centenars els xi-
quets i joves que entrenen i juguen 
a futbol en els diferents clubs.

No va haver-hi inauguració ofi-
cial -tindrà lloc en una data pròxi-
ma-, però un clínic de futbol dirigit 

La nova infraestructura permet atendre la demanda d’espais per a practicar futbol i està pendent incloure una zona d’atletisme.

La instal·lació també permet millorar la situació del barri.Des dels clubs valoren la “comoditat“ de tenir aquesta instal·lació.

“En aquests últims 
cinc anys hem 
multiplicat per tres 
les infraestructures 
esportives”, comenta 
l’alcalde Benlloch



per entrenadors de l’escola del Vi-
llarreal CF per a xiquets d’11 a 13 
anys i amb la presència de Marcos 
Senna, va donar el tret d’eixida a 
l’activitat que es durà a terme en 
aquest recinte.

UN LLARG PROCÉS
Va ser l’abril del 2010 quan 
l’aleshores alcalde, el popular Juan 
José Rubert, va anunciar la cons-
trucció del nou recinte esportiu 
al camí de Miralcamp, prop de 
l’autopista AP-7 i sobre terrenys no 
municipals. Projecte que es va adju-
dicar per 3,3 milions d’euros però 
que va quedar paralitzat per ordre 
judicial.

L’actual executiu va cercar una 
nova ubicació “amb millors acces-
sos i més pròxima als usuaris” i es 
va pactar amb els propietaris dels 
solars executar l’obra a la Bassa 
d’Insa, en una part de l’espai desti-
nat a zona verda. S’han invertit uns 
2,4 milions d’euros. H
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Despesa anual 
de manteniment 
de 214.000 euros

L’engegada de la Ciu-
tat Esportiva Municipal 
(CEM) suposarà per a 
l’Ajuntament un increment 
d’uns 214.000 euros anuals 
en l’apartat de manteniment 
d’instal·lacions esportives, 
amb el que Vila-real gastarà 
més de dos milions d’euros 
en concepte de gestió. Se-
gons els càlculs del Servei 
Municipal d’Esports, aques-
ta xifra permetrà cobrir les 
despeses de neteja, perso-
nal, manteniment i consum 
energètic del nou espai que 
té dos camps de futbol i un 
circuit de ‘running’. Així 
doncs, no s’inclouen inver-
sions pendents com la finali-
tzació de la zona d’atletisme, 
el cost del qual confia a reduir 
l’equip de govern gràcies a 
l’aportació de la Diputació 
de Castelló, amb la qual hi 
ha una negociació en marxa. 
La regidora d’Esports, Sil-
via Gómez, va afirmar que 
l’obertura de la CEM ha su-
posat “un esforç molt gran” 
per a l’Ajuntament ja que, 
com va recordar, l’àrea que 
dirigeix han retallat 150.000 
euros en pocs mesos “per les 
sentències i empastres urba-
nístics heretats de l’època 
de govern del PP”. Malgrat 
les dificultats, l’alcalde José 
Benlloch afirma que aques-
ta actuació permetrà donar 
solució a algunes proble-
màtiques d’un barri degra-
dat”. Gómez va justificar 
l’obertura de l’espai per la 
“necessitat urgent” de donar 
solucions als clubs de futbol 
locals, que necessitaven més 
camps per a entrenar, i per a 
enfortir la marca de Ciutat 
de l’Esport i la Salut, que és, 
per a Gómez, “una inversió 
en qualitat de vida i en opor-
tunitats econòmiques”.

L’oferta local d’instal·lacions 
esportives es triplica en 4 anys
La Ciutat Municipal ha permés concloure les infraestructures d’una illa dedicada a l’esport

L’alcalde de la ciutat, José Ben-
lloch, incideix que la posada en 
funcionament de la CEM significa 
“triplicar el nombre de camps de 
futbol de la ciutat”. 

“En aquests últims cinc anys 
hem multiplicat per tres les infraes-
tructures esportives, tot dirigit a po-
tenciar la nostra marca de Ciutat de 
l’Esport i la Salut i a convertir-nos 
en un referent en totes les discipli-
nes esportives possibles. La Ciutat 
Esportiva Municipal ens situa en 
molt bon lloc per a poder competir i 

generar oportunitats per al futur de 
Vila-real”, agrega l’alcalde. 

XARXA D’ESPAIS
Tres pavellons poliesportius (Me-
lilla, Bancaixa i Sebastián Mora), 
dues piscines (una coberta i una 
d’estiu), una pista d’hoquei, el Trin-
quet Salvador Sagols, un gimnàs 
a l’aire lliure i un circuit ‘running’ 
al Termet, una zona de ‘workout’ 
i camps de futbol configuren la 
xarxa d’infraestructures esportives 
municipals, que es completa amb el 

gran pavelló esportiu i la piscina del 
Centre de Tecnificació d’Esportiva. 

Les pistes del Club de Tennis, un 
centre ‘wellness’, l’estadi municipal 
el Madrigal i les ciutats esportives 
del Villarreal, de les quals pot fer ús 
el municipi, són altres dels equipa-
ments que Vila-real posa a la dispo-
sició de la ciutadania. 

Infraestructures que s’ampliaran 
pròximament amb la construcció 
d’un nou pavelló poliesportiu que 
substituirà al Campió Llorens.

Aquesta completa xarxa fa de 

Vila-real una autèntica Ciutat de 
l’Esport i la Salut en la qual poder 
practicar tot tipus d’esports.

Durant el darrer mandat va tor-
nar a tenir activitat la piscina del 
Termet després d’uns anys sense 
ús. També es van obrir les portes del 
Centre de Tecnificació i del pavelló 
Melilla que, juntament amb la nova 
Ciutat Esportiva Municipal, su-
posen disposar d’una illa d’espais 
esportius municipals als quals es 
pot afegir, per proximitat, la Ciutat 
Esportiva del Villarreal.  H

Pavelló Melilla
C/ de Atzaneta, 49
Hoquei, handbol i futbol sala

Q ESPAI SOStENIbLE. Es tracta d’un 
pavelló cobert de 1.800 metres quadrats, 
destinat fonamentalment a la pràctica de 
l’hoquei, el futbol sala i l’handbol. Compta 
amb una pista coberta, amb espai per a 
130 persones assegudes, vestidors, maga-
tzem i instal·lacions complementàries, en 
una infraestructura integrada en l’entorn 
i energèticament sostenible.

Piscina del Termet
Ermitori de la Mare de Déu , s/n
Natació

Q REObERtURA. Les obres de la piscina, 
incloses en el Pla Confiança, van suposar 
una inversió d’uns 1,9 milions d’euros, 
dels quals 1,5 milions autonòmics i uns 
400.000 euros en millores assumits per 
l’equip de govern. Les mides del got es 
van ampliar i es van incloure una estació 
de bombament, un sistema supletori a les 
plaques solars i graderies de cara al riu.

Centre de Tecnificació Esportiva
Camí de Betxí Travessia, 65
Handbol, natació, etc.

Q INStAL·LACIó D’ELIt. El gener de 
2014 va entrar en funcionament la piscina, 
amb vuit carrils, per a donar cobertura als 
clubs locals que practiquen l’esport i tam-
bé el pavelló, per a 4.400 espectadors, que 
s’obrirà per a esdeveniments especials i 
grans competicions que, assenyala la regi-
dora Gómez, “signifiquen una oportuni-
tat econòmica per a Vila-real”.



La rehabilitació del molí de la Vila 
troba vestigis dels segles XVIII i XIX
S’han trobat sòls de ceràmica i empedrats, finestres, portes i el sistema original d’alimentació

Els treballs de rehabilitació del 
molí de la Vila, datat del segle 

XVI, avancen a bon ritme i han 
permès descobrir alguns vestigis 
de gran interès. L’edil de Territo-
ri, Emilio Obiol ha explicat que “a 
mesura que els tècnics treballen, 
van apareixent algunes restes molt 
interessants des del punt de vista 
etnogràfic l’existència de la qual 
desconeixíem fins al moment”.

Així, un dels primers descobri-
ments realitzats durant les excava-
cions han sigut dos tipus de pavi-
ment a les sales del molí. “Un d’ells 
és el sòl original empedrat, amb 
pedres de riu, que data de finals del 
segle XVIII i que, com no podia ser 
d’una altra manera, es mantindrà”, 
indica. Així mateix, l’altre paviment 
descobert en una altra de les sales és 
de taulells i data del segle XIX. “Tots 
dos estaven coberts sota diversos 
metres de terra”, afig Obiol, que 
destaca que “en alguns punts s’ha 
arribat a excavar fins a aconseguir 
els cinc metres de profunditat, per-
què el molí estava construït per sota 
de la cota actual de la ciutat, que va 
créixer cap amunt”. 

Un altre dels descobriments 
per a l’equip que s’encarrega dels 
treballs “i que es desconeixia” 
ha sigut la troballa del sistema 
d’alimentació del molí. “La ma-
joria d’infraestructures d’aquest 
tipus s’alimentaven amb aigua de 
la séquia que en primer lloc anava 
a una bassa, on s’acumulava i pos-
teriorment eixia amb més força per 
a passar pel molí”, explica Obiol. 

l’edifici i es treballa ja en la placeta 
que dóna entrada al recinte. A més, 
“som a punt d’entrar en la fase de 
crear una història agrària de cultiu 
que, tal com vam anunciar, imita-
rà l’antic barranc, i que consistirà a 
plantar diverses varietats en el jaç 
que quedarà entre el molí de la Vila 
i el carrer de la Constitució”.

La restauració, sufragada a parts 
iguals per la Diputació de Castelló i 
l’Ajuntament, té un pressupost glo-
bal de 360.000 euros. H

L’excavació ha permés als tècnics realitzar algunes troballes “sorprenents“ a l’edifici del segle XVI.

“En el cas del molí de la Vila s’ha 
descobert que no hi havia bassa de 
retenció i que l’aigua de la séquia 
anava directament a dues foies i 
passava per l’interior, de manera 
que s’aprofitava el gran pendent 
per a moure la maquinària”, asse-
gura.

ÒPTIMA CONSERVACIÓ
Aquesta és, per a Obiol, “una de les 
senyes  més  característiques  d’aquest 
molí que, a més, està molt ben con-

servat, millor del que esperàvem”. 
Altre fet que “sorprén, per la quali-
tat, és el nombre de finestres, portes 
i eixides primigènies de l’aigua del 
molí per una séquia, una vegada 
alimentat”. “Pensàvem que, direc-
tament, no les trobaríem i no només 
estan, sinó que les seues condicions 
són extremadament bones”, afir-
ma.

En aquests moments, tal com ex-
plica Obiol, el principal objectiu és 
la consolidació de l’estructura de 

municipal Marxa solidària per a 
lluitar contra l’estigma 
de les malalties mentals

Q CITA. La Fundació Primavera ha ce-
lebrat la 6a Marxa Solidària per la Salut 
Mental per a commemorar el Dia Mun-
dial de la Salut Mental. H

N Distinció a la Policia Local per la col·laboració amb el cos de seguretat autonòmic

La Policia Local ha sigut reco-
neguda amb la Distinció Ho-
norífica de la Generalitat per la 
col·laboració i suport constant 
amb la Policia Autonòmica 
en matèries com la seguretat i 
vigilància en espectacles, actes 
taurins o establiments comer-
cials, entre altres. El regidor de 
Seguretat Ciutadana i Mobili-
tat, Javier Serralvo, i l’intendent 
general de la Policia Local, José 
Ramón Nieto, han rebut la con-
decoració de mans del cap del 
Consell, Ximo Puig, en un acte 
celebrat a València amb motiu 
del Dia de la Policia de la Ge-
neralitat. La de Vila-real va es-
tar l’única policia de la provín-
cia en rebre un premi en l’acte.

Q El col·lectiu del Bloc Na-
cionalista Valencià (BNV) ha 
celebrat el Congrés Local, 
en el qual un 86,9% dels as-
sistents ha decidit nomenar 
Santi Cortells nou secretari 
local. La nova executiva lo-
cal encapçalada per Cortells, 
que relleva a Edu del Salto 
en el càrrec. Noelia Samblás, 
Maties Marin, Mayte Canós, 
Elies Casalta i Conchín Arnal 
completen la resta de l’equip 
assumint les tasques de dife-
rents secretaries.

; repàs
Trien a Santi Cortells 
secretari local del Bloc

Q La regidora del PP, Ma-
risa Mezquita, ha lamentat 
que l’arribada de la tardor i 
la temporada de pluges haja 
estat sense que l’equip de go-
vern haja invertit ni un euro a 
millorar les canalitzacions de 
la ciutat. Tal com ha explicat 
l’edil, “no pot ser que l’equip 
de govern mostre tanta desí-
dia en una qüestió que afec-
ta els veïns” ja que “des de 
fa cinc anys hi ha zones que 
viuen problemes”. 

El PP reclama actuar 
contra les inundacions

Q El portaveu de Ciuta-
dans (C’s), Domingo Vicent, 
ha preguntat a l’equip de 
govern “pel retard de més 
d’un any en el projecte de 
la xarxa urbana de córrer a 
peu anunciada per a 2015″. 
Sobre aquest tema, Vicent ha 
lamentat que “com és habi-
tual en aquest consistori, es 
ven abans la publicitat que 
la realitat que no és una altra 
que estem a la fi de 2016 i el 
circuit de més de 22 quilòme-
tres ni està, ni se l’espera”.

C’S lamenta el retràs 
de la xarxa per a córrer

Q La Regidoria de Coope-
ració i Integració ja té cartell 
anunciador per a la sisena 
edició de la Fira de la Soli-
daritat i del Voluntariat del 
pròxim 23 d’octubre. El ju-
rat encarregat de valorar les 
obres ha triat entre 17 treballs 
presentats. El disseny “ADN 
Solidari”, de Júlia de Batlle 
Nogué i Maurici Miralles 
Chacón, ha estat triat com a 
imatge principal per repre-
sentar l’esperit de la cita.

La VI Fira de la 
Solidaritat tria imatge
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El juez declara compleja la 
investigación del caso Piaf
Rubert y Tomás “intentaron impedir que los jueces investiguen“

La Audiencia Provincial ha dado 
la razón al Ayuntamiento en el 

caso Piaf, al reafirmar el pasado 14 
de septiembre la complejidad de 
la causa con el apoyo de Fiscalía 
y permitiendo un mayor tiempo 
para la instrucción del caso y la in-
vestigación de los hechos. Así lo ha 
dado a conocer el alcalde , José Ben-
lloch, que ha lamentado el intento 
del exalcalde del PP, Juanjo Rubert, 
y el exconcejal y exvicepresidente 
de la Diputación con Carlos Fabra, 
Ramón Tomás, de “poner palos en 
las ruedas, obstaculizar e impedir 
que los jueces investiguen”. 

Benlloch ha recordado que la 
modificación de la ley establece un 
plazo de instrucción máximo de 
seis meses, tras el cual el juez debe 
decidir sobre el archivo o apertura 
de juicio oral, siempre que la causa 
no sea declarada compleja por el 
juez.

Además, el magistrado del Juz-
gado de Primera Instancia e Ins-
trucción número 1 de Vila-real, que 
instruye diligencias para dilucidar 
si hubo delitos en la relación con-
tractual del Ayuntamiento con la 
empresa Piaf y la emisión de fac-
turas no confirmadas por los téc-
nicos municipales por importe de 
600.000 euros, ha decidido ampliar 

Por el Palau de la Justicia ya pasaron a declarar durante el mes pasado ex-cargos de la empresa.

Ayuntamiento de Vila-real, se apre-
cia una irregularidad de fondo en 
tanto que solo son endosable cré-
ditos líquidos, vencidos y exigibles, 
derivados de adquisiciones, presta-
ciones o suministros recibidos por 
la Administración y reconocidos de 
acuerdo con el procedimiento esta-
blecido”.

Los empresarios Alejandro Pons 
y Santos Pozo, que acudieron a 
declarar al  haber ejercido diferen-
tes cargos en la empresa Piaf, entre 
ellos los de administradores solida-
rios de la misma, esquivaron ante el 
juez cualquier responsabilidad en 
la posible comisión de irregularida-
des en la facturación y apuntaron al 
área financiera de la firma.

Hasta el 14 de noviembre están ci-
tados los exediles del PP Teresa An-
drés, Javier Nácher, Alfredo Sanz, 
Ignasi Clausell, Ana Delfi Martín, 
Juan Luis Fabregat y Mª Dolores 
Girona, así como el que en aquel 
momento era concejal de Cultura y 
actual líder del PP, Héctor Folgado, 
el último en declarar. También es-
tán citados funcionarios de la prác-
tica totalidad de áreas municipales, 
entre ellas Urbanismo, Servicios 
Públicos, Deportes, Archivo Mu-
nicipal, Cultura, Juventud, Policía 
Local o Contratación. h

Hasta el próximo 
14 de noviembre 
están citados ediles, 
anteriores y actuales, 
del PP así como 
funcionarios públicos

las pesquisas de la investigación y 
ha pedido un nuevo informe a la 
Intervención General de la Admi-
nistración del Estado.

El organismo en cuestión ya ela-
boró un análisis el pasado mes de 
diciembre, a instancias del mismo 
juez, en el que se aseveraba que 
“más allá del incumplimiento de 
tramitación de los endosos -en re-
ferencia al que el exalcalde popular 
Juan José Rubert realizó a favor de 
Piaf por 600.000 euros días antes de 
dejar la alcaldía- establecido en el 

La Universidad Popular abre curso
Q formación. La Univer-
sidad Popular ha abierto su 
campaña número 62 con un 
total de 369 plazas disponibles 
en hasta 25 talleres relaciona-
dos con la formación y con el 
ocio para los mayores de 18 
años. La campaña, que finali-
zará el próximo 18 de diciem-
bre, acogerá inscripciones en 
la Casa dels Mundina hasta 
agotar las plazas, tal y como ha 
explicado la concejala de Edu-
cación, Rosario Royo, quien 
ha desglosado el abanico de 

cursos de los que podrán dis-
frutar los usuarios por precios 
que van de los 60 a los 75 euros, 
con importantes bonificacio-
nes. Las aplicaciones de boli-
llos, bailes de salón y latinos 
o los calados son algunos de 
los cursos. Las actividades se 
ofrecen en las sedes vecinales 
del Cristo del Hospital, el Pilar, 
Torre Motxa, Sant Pasqual así 
como el IES Francesc Tàrrega, 
Fundació Caixa Rural, Viveros 
de Empresa, en la Escola Taller 
o el Taller Sara Pallarés.

El jardín del barrio Melilla 
luce una imagen renovada

los residentes de este área, “viene 
muy bien para todos los vecinos 
del barrio y, en especial, para los 
más pequeños, que por fin dispo-
nen de juegos en condiciones”.

En esta intervención, que cam-
bia radicalmente la fisionomía del 
entorno del pabellón Melilla, el 
consistorio ha invertido cerca de 
40.000 euros para redistribuir es-
pacios, crear zonas de césped, dar 
forma a una nueva fuente e insta-
lar los aparatos de ocio infantil.

Aun así, queda pendiente una 
solución definitiva a un viejo edi-
ficio de propiedad privada junto a 
esta zona. Ante la imposibilidad 
de llegar a un acuerdo de compra 
con el propietario, Valverde anun-
cia que se habilitará una masa ve-
getal en su entorno para minimi-
zar el impacto visual. h

La Concejalía de Servicios Pú-
blicos ha concluido la reforma in-
tegral de la zona verde y de ocio 
anexa al pabellón del barrio Meli-
lla, a falta de pulir algunos detalles 
relacionados con las mesas que se 
han instalado en este espacio de 
ocio, explica el edil responsable 
del área, Francisco Valverde.

Tras seis meses de trabajos, rea-
lizados por una empresa local en 
el marco del plan de obras que 
se impulsa desde el consistorio 
vila-realense, la colocación de los 
juegos infantiles ha puesto el pun-
to final a una remodelación que, 
según explicaron ayer algunos de 

Los juegos infantiles, una de las mejoras más destacadas.

Servicios Públicos ha 
destinado unos 40.000 
euros y seis meses 

OCTUBRE DEL 2016 MUNICIPAL CrÒniCa de vila-real 5

TALLERES ERNESTO
A U T O M O C I Ó N

S E R V I C I O S
G E N E R A L E S
DEL AUTOMÓVIL

Avda. Francia, 2. Vila-real
Tel. 964 53 91 72 - Fax 964 53 92 13
talleresernesto76@gmail.colm



El nuevo concejal de Economía, 
Xavier Ochando, se ha reunido 

con su predecesora en el cargo, Ma-
ría Dolores Parra, en este caso, y por 
primera vez, como nueva directora 
general de Internacionalización de 
la Conselleria de Economía, con el 
objetivo de tratar la llegada de nue-
vas ayudas y subvenciones para 
fomentar la internacionalización de 
las empresas de la ciudad. 

Entre las propuestas del ente au-
tonómico, se encuentra un paquete 
de ayudas de apoyo a la promoción 
exterior para el ejercicio 2016, que se 
canalizarán a través de asociaciones 
sectoriales y cámaras oficiales de co-
mercio y que servirán para sufragar 
el alojamiento y desplazamiento de 
quienes participen en misiones co-
merciales o ferias internacionales. 

“El objetivo es que ninguna com-
pañía se quede sin poder asistir a 
una feria internacional o a eventos 
en el exterior por falta de fondos, ya 
que todos sabemos que es en estos 
encuentros donde mejor pueden 
darse a conocer y hacer contactos 
para crecer fuera de nuestras fron-
teras”, explica Ochando, quien 
asegura que “las ayudas que ofrece 
la Dirección General de Internacio-
nalización, de las que se podrán be-
neficiar las firmas de Vila-real, van 
en la línea de impulsar cualquier 
negocio, independientemente de 
su sector”.

Otro de los bloques de ayudas 
que promueve el área que dirige 
Parra es el relativo a la promoción 
de la exportación, mediante el que 
la Conselleria guiará a las empre-
sas, y al que se suma un plan de in-
ternacionalización “abierto a todo 
tipo de compañías y que incluye 
una línea específica para firmas cul-
turales, enfocada al desplazamien-
to y promoción de obras en el ex-
tranjero y de la que, concretamente, 

en Vila-real, se podrían beneficiar 
numerosas compañías”. Además, 
los empresarios también contarán 
con subvenciones destinadas a im-
pulsar el marketing de su negocio 
a nivel internacional, “para darse a 
conocer e iniciar la promoción en el 
exterior, que contará con técnicos 
que ayudarán en el proceso y que 
también ofrecerá la posibilidad 
de participar en jornadas técnicas 
fuera del país, así como de realizar 
planes de marketing en medios ex-
tranjeros”. 

Por otra parte, el edil de Econo-
mía destaca que “gracias a este 
encuentro con la directora general, 
ya se ha pactado la convocatoria de 
una reunión, que tendrá lugar en 
octubre en Vila-real, con las empre-
sas locales que ya están en proceso 
de internacionalización o que tie-
nen interés en beneficiarse de estas 
ayudas”. H

Una delegación municipal se desplazó a Valencia para reunirse con María Dolores Parra.

Economía fomenta la 
internacionalización
El consistorio potencia la salida al exterior de las empresas locales

Parra y Ochando acordaron acciones que llegan este mes a la ciudad.

Intercambio escolar del Francesc Tàrrega

El Ayuntamiento ha recibido 
a un grupo de 14 alumnos y 
tres profesoras del instituto 
St John Ogilvie de Hamilton 

(Escocia), que han participan-
do en un programa de inter-
cambio escolar con el IES 
Francesc Tàrrega.

El Consorcio del Mijares valora crecer

El Consorcio del Paisaje Pro-
tegido del Mijares se ha re-
unido con representantes del 
Sindicato Central de Aguas 

del Mijares para avanzar en la 
incorporación de los regantes 
al organismo gestor del paisa-
je protegido.

La conselleria 
presenta sus 
planes de futuro

La Conselleria de Economía 
transmitirá este mes y de 
primera mano toda la infor-
mación que necesitan saber 
sobre los futuros planes en 
este sentido, algo que nunca 
antes se había hecho en Vila-
real y para lo que, apunta el 
concejal de Economía, Xa-
vier Ochando, “ya estamos 
trabajando, analizando el 
perfil del sector comercial y 
poniéndonos en contacto”.  
El edil se mostró confiado 
en seguir trabajando de for-
ma conjunta.

Diez sanciones por 
viajar sin cinturón

correspondiente sistema de reten-
ción: siete conductores, dos pasa-
jeros y un ocupante de SRI.

“Menos de un 1% de los ocu-
pantes de los vehículos ha sido 
sancionado, pero nuestra obliga-
ción es seguir insistiendo en lan-
zar el mensaje de que el cinturón 
de seguridad es un seguro de vida 
que hay que llevar siempre abro-
chado”, apunta el concejal de Se-
guridad Ciudadana y Movilidad, 
Javier Serralvo, quien señala que 
la sanción por no llevar cinturón o 
SRI es una infracción grave de 200 
euros de multa y la pérdida de 3 
puntos. 

“Seguiremos trabajando para 
concienciar y evitar muertes in-
necesarias en la carretera”, explica 
Serralvo. H

La Policía Local ha concluido la 
campaña de vigilancia y control 
del cinturón de seguridad y de 
los sistemas de retención infantil 
(SRI) en los vehículos con un re-
sultado de una decena de denun-
cias a conductores y pasajeros. A 
lo largo de los seis días han sido 
822 los conductores de vehículos 
inspeccionados, así como 204 pa-
sajeros y 13 ocupantes en SRI, lo 
que suma un total de 1.039 inspec-
cionados por la Unidad de Tráfico 
de la Policía Local. 

De ellos, una decena han sido 
sancionados por no circular con el 

La Policía Local ha 
realizado más de 1.000 
inspecciones a vehículos
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Unos 7.500 
alumnos inician 
el curso sin 
incidencias
La edil Royo destaca que no se ha dejado fuera a 
ningún niño y se ha bajado ligeramente la ratio

mejor atención”, explica Royo. 
Así mismo, “el hecho que que-

dan plazas libres en algunos centros 
nos sirve para afrontar los posibles 
cambios que se pueden producir a 
lo largo del curso, con motivo de 
cambios de domicilio o llegada de 
familias a la ciudad”, señala.

Por otro lado, Royo recuerda que 
en 2015, Servicios Públicos ha aten-
dido 91 incidencias en varios cen-
tros educativos. “El Ayuntamiento 
atiende y puerta al día todas y cada 
una de las peticiones que realizan 
los colegios, a través del área de 
Servicios Públicos, para su correcto 
mantenimiento y sigue pendiente 
de algunas actuaciones previstas 
por parte de la Generalitat Valen-
ciana”, explica.

El edil participó en la fiesta de 
bienvenida al nuevo curso que 
organizó el CEIP Pascual Nácher 
conel equipo docente, alumnos, pa-
dres y madres. Durante la jornada, 
los estudiantes escribieron un deseo 
en un papel que se ató a un globo 
de helio para después soltarlo. h

El CEIP Pasqual Nácher organizó una fiesta de bienvenida.

Cerca de 7.500 alumnos de 
Educación Infantil, Primaria 

y Secundaria han iniciado el curso 
escolar “con normalidad” en todos 
los centros, tal como ha indicado la 
edil de Educación, Rosario Royo. 

En total son 1.400 niños en In-
fantil, casi 3.500 en Primaria y 2.560 
alumnos en Secundaria. Así mismo, 
Royo ha recordado que este mismo 
curso, los pequeños de dos años 
también han podido escolarizar-
se, por segundo año consecutivo, 
dentro del plan de la Consejería de 
Educación, que cuenta con un aula 
para 18 alumnos en Concepción 
Arenal y otra de las mismas carac-
terísticas en Carles Sarthou.

En los 17 centros educativos 
han quedado un total de 367 va-
cantes, 108 de ellas en Infantil, 114 
en Primaria y 145 en Secundaria. 
“Ningún niño en periodo de esco-
larización obligatoria ha quedado 
excluido del sistema educativo y, 
además, se ha conseguido bajar la 
ratio ligeramente en algunos cen-
tros, lo cual ayudará a ofrecer una 

La UNED retoma 
la actividad con 
una oferta de 10 
cursos formativos
Q El centro asociado a la Uni-
versidad Nacional de Educa-
ción a Distancia (UNED) en 
Vila-real ha reanudado su activi-
dad académica con la matrícula 
de enseñanzas regladas para el 
nuevo curso, los exámenes de 
septiembre y con una oferta de 
cursos de extensión universita-
ria que incluirá diez iniciativas 
entre jornadas, cursos y talleres, 
de los que el 90% se podrán se-
guir de forma ‘on-line’.

La mayoría estarán centrados 
en las rupturas matrimoniales y 
la situación de los hijos menores. 
‘La familia nuclear y extensa’, 
‘Taller de escritura narrativa’, 
‘Las desigualdades de género y 
la violencia machista desde un 
enfoque crítico e interdiscipli-
nar’ o ‘Jornada sobre seguridad 
en la montaña. Senderismo’ son 
algunos de los cursos a los que 
se suman talleres sobre software 
libre, entre otros. h

La unidad de 
trabajo social de 
La Plana realiza 
2.000 visitas 
Q La unidad de trabajo social 
del Hospital Universitario de la 
Plana ha incrementado su acti-
vidad asistencial en los últimos 
cinco años y ha multiplicado 
por dos el número de visitas re-
gistradas hasta alcanzar las 2.000 
anuales. El área está compuesta 
por dos trabajadoras sociales y 
una administrativo e intervie-
ne, entre otros, en todos aque-
llos procesos de información, 
orientación y tramitación de los 
recursos socio-sanitarios dispo-
nibles en el Departamento, en 
la atención individual y familiar 
del enfermo y en la detección e 
intervención de situaciones de 
riesgo social.

Durante el año 2015 han al-
canzado las 1.941 visitas fren-
te a las 727 del 2010, cifra que 
multiplica por más de dos las 
consultas realizadas y que, pre-
visiblemente, se verá triplicada 
durante este año. h

N Los escolares descubren nuevas rutas

El proyecto Caminos Escola-
res Seguros que potencia los 
hábitos de desplazamiento 
más sostenibles y saludables, 

han abierto una nueva etapa 
con la incorporación de los 
colegio Carlos Sarthou y Con-
cepción Arenal.

N Bailes para reivindicar la paz

Vila-real ha conmemorado 
el Día Internacional de la 
Paz, con la actividad Ballem 
la pau, en la plaza Mayor. El 

concejal de Cooperación e In-
tegración, Álvaro Escorihuela, 
ha destacado la importancia 
de conmemorar esta jornada

N La Soledat repasa sus 25 años

La Asociación de Vecinos del 
Barrio de la Soledad celebra 
su 25º aniversario con una 
exposición que inauguraron 

el edil de Participación Ciu-
dadana, Xavier Ochando, y la 
reina de las fiestas del barrio 
2016, Júlia Llorens.
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El Ayuntamiento sigue trabajan-
do para poder hacer efectivo 

el principio de igualdad y no dis-
criminación y velar por la imagen 
adecuada de los hombres y las mu-
jeres. Así lo ha explicado la conceja-
la de Igualdad, Anna Vicens, en la 
presentación de una nueva herra-
mienta ideada por su departamen-
to: el Observatorio para la imagen 
adecuada de hombres y mujeres. 

“Nos hemos marcado un objeti-
vo, y es garantizar la igualdad de 
acceso de hombres y mujeres a las 
distintas esferas de la vida pública 
y privada”, indica Vicens. “Por ello, 
una de las medidas que añadimos a 
las ya existentes es este mecanismo, 
que velará para que la imagen que 
se transmite tanto de mujeres como 
de hombres sea la correcta, en lugar 
de una imagen estereotipada que 
impida hacer efectivo el principio 
de igualdad”, apunta. 

El Observatorio consta de dos 
partes. Una de ellas es la creación 
de un buzón virtual en el que los 
vecinos podrán denunciar mensa-
jes sexistas, estereotipadores o dis-
criminatorios. “Cualquier vecino 
que vea un anuncio en televisión, 
prensa, en un cartel por la calle o 
cualquier otro elemento en el que 
observe o identifique que se gene-
ra una mala imagen, ya sea de los 
hombres o de las mujeres, puede 
entrar en la web del Ayuntamiento 
y dejar su queja”, asegura. En este 
sentido, el nuevo apartado se en-
cuentra en la web http://igualtat.
vila-real.es. 

Aquí, los usuarios podrán expo-
ner qué han detectado, adjuntar 
imágenes y solo con dejar su nom-
bre, apellidos y dirección de correo 
electrónico, las técnicas de la Casa 
de la Dona darán respuesta a su 
reclamación. “Una vez formulada 
la protesta, el mensaje llega al de-

partamento, donde las funcionarias 
harán efectiva la denuncia”, afirma 
Vicens. 

La segunda parte de esta inicia-
tiva contará con la colaboración 
de la Concejalía de Normalización 
Lingüística, que trabajará de ma-
nera conjunta junto a la Conceja-
lía de Igualdad para la revisión y 
detección de cualquier incidencia 
en la redacción de documentos de 
carácter público. “Al igual que toda 
la cartelería, anuncios de eventos y 
programaciones que se elaboran en 
las concejalías pasan siempre por 
Normalización Lingüística para ve-
lar por un buen uso del valenciano, 
también pasarán por la Casa de la 
Dona para garantizar el uso de un 
lenguaje no sexista”, señala. 

“Nos gustaría que el proyecto 
creciera con el tiempo y por ello es-
tamos abiertos a las sugerencias “, 
comenta Vicens. H

Igualdad crea un pionero 
observatorio de género
Recibirá denuncias y revisará el lenguaje de las campañas municipales

La edil de Igualdad, Anna Vicens, presentó la nueva herramienta.

Crean un concurso 
de relatos para la 
integración LGTBI

Con el objetivo de contri-
buir a la normalización del 
colectivo LGTBI, Igualdad 
ha convocado por primera 
vez un concurso de relatos 
que, con el lema “11 de oc-
tubre, Día para la salida del 
armario” premiará las narra-
ciones que mejor contribu-
yan a visibilizar el colectivo 
y “remover los obstáculos 
que impiden la normal in-
tegración de todas las per-
sonas en nuestra sociedad”. 
Los ganadores recibirán 200 
y 150 euros.

Vila-real diploma a 70 nuevos 
agentes en mediación policial

cía Local, José Ramón Nieto, y la 
jefa de servicio de Formación del 
Ivaspe, Ángeles Navarro, se impar-
te hasta el viernes a un total de 70 
alumnos de toda España, Brasil y 
Puerto Rico.

“Con este curso, iniciamos una 
nueva colaboración que esperamos 
que sea muy fructífera en el futuro, 
poniendo por primera vez juntos 
los recursos, experiencia y capaci-
dad de nuestra policía, la Universi-
dad y el Ivaspe”, señala el alcalde, 

El alcalde de Vila-real, José Ben-
lloch, ha participado en el primer 
Curso intensivo de Mediación Po-
licial que se imparte en Vila-real 
fruto de la colaboración entre la Po-
licía Local, la Cátedra de Mediación 
Policial Ciudad de Vila-real y el 
Instituto Valenciano de Seguridad 
Pública y Emergencias (Ivaspe). 

El seminario, cuya apertura ha 
contado también con la directora 
de la Cátedra, Carmen Lázaro, el 
intendente general jefe de la Poli-Las instalaciones de la Policía Local fueron el escenario elegido.

La Cátedra de la UJI y el Ivaspe también se han 
implicado en esta formación intensiva de 40 horas

quien enmarca esta colaboración en 
el trabajo que está desarrollando el 
consistorio para poder crear en la 
ciudad una escuela de formación 
específica dentro del instituto auto-
nómico.

“Vila-real es un referente en me-
diación policial, tanto en su aplica-
ción práctica, con un 92% por ciento 
de éxito en la resolución de casos el 
último año, como en la creación de 
un cuerpo teórico y metodológico 
con múltiples cursos, conferencias 
y congresos que se organizan cada 
año y, sobre todo, de la creación de 
la primera cátedra universitaria de 
la mano de la UJI”, agrega.H
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Nuevo paso hacia la 
administración 2.0  

los departamentos municipales 
para informar de las novedades.

Tras la aprobación del proceso 
por parte de la Junta de Adminis-
tración Electrónica, Seguridad de 
la Información y Transparencia, 
el área de Nuevas Tecnologías ha 
empezado a trabajar para recabar 
toda la información necesaria que 
permita determinar los diferentes 
protocolos de actuación para la 
implantación del expediente elec-
trónico, con miras a que pueda 
estar operativo a finales de este 
mismo año. 

“Con la implantación del expe-
diente electrónico, Vila-real es re-
ferente en la aplicación de tecno-
logías para facilitar al ciudadanos 
su comunicación con el Ayunta-
miento”, detalla Mañas. 

Evitar desplazamientos y agili-
zar los trámites son sólo algunas 
de las ventajas de la implantación 
del expediente electrónico. H

El Ayuntamiento ha iniciado el 
proceso para la implantación de la 
Administración Electrónica que, 
una vez completado, permitirá 
una mayor transparencia y agili-
dad en los trámites de todo tipo 
de expedientes. 

“Aunque en Vila-real ya lleva-
mos un buen trecho recorrido, con 
iniciativas como la digitalización 
del registro, el reto que tenemos 
ahora es enorme, porque de lo 
que se trata es modificar todos los 
protocolos administrativos para 
que cada expediente que se inicie 
en el consistorio sea electrónico, lo 
que se va a traducir sin duda en 
una mayor eficiencia de la Ad-
ministración, más transparencia 
y más agilidad para resolver las 
necesidades de la ciudadanía”, 
detalla la concejala de Nuevas 
Tecnologías, Mónica Mañas.

La edil ha mantenido una re-
unión con representantes de todos 

Los objetivos de la medida son agilizar los trámites en el 
Ayuntamiento y ganar en materia de transparencia 

Mañas se ha reunido con los responsables de los departementos.



Piden a Diputación 
y Generalitat que 
se impliquen en el 
bus directo a la UJI
Vila-real, Burriana y Almassora se reunieron para 
abordar la tramitación necesaria para su activación

nómico. 
“El encuentro ha servido para 

poner sobre la mesa todo el trabajo 
y los trámites realizados a lo largo 
de este tiempo ante la Conselle-
ria de Vivienda, Obras Públicas y 
Vertebración del Territorio -que ha 
reconocido la no duplicidad del 
servicio y ha otorgado el permiso 
para crearlo-, y también para poner 
en marcha los mecanismos perti-
nentes para la creación de una or-
denanza que establezca un precio 
público y, posteriormente, contratar 
a una empresa de transportes”, afir-
ma el edil. 

En este sentido, Ochando ase-
gura “por parte de la Concejalía de 
Juventud ya hemos demostrado 
nuestra voluntad política, pero tam-
bién la responsabilidad para hacer 
frente a los gastos económicos que 
se derivarán de este servicio”. “Sólo 
falta que desde la Generalitat se 
agilicen todavía más los trámites y 
que la Diputación asuma la misma 
voluntad y responsabilidad de po-
ner medidas y soluciones concretas 
para el transporte público que con 
otras zonas de Castellón”, añade. 

Por su parte, Trenco ha desta-
cado que “los trámites están muy 
avanzados” y ha asegurado que 
“este autobús permitirá mejorar 
el servicio que presta Almassora”. 
Asimismo, Granel ha indicado que 
“seguimos trabajando de la mano 
para que nuestros jóvenes puedan 
disponer de este servicio. h

Representantes de las localidades se citaron en Vila-real.

Los Ayuntamientos de Vila-real, 
Almassora y Burriana se han 

unido para pedir la implicación a 
la Diputación y que la Generalitat 
que facilite los medios a su alcance 
y apoyo económico para la creación 
de una línea específica de autobús 
que conecte los tres municipios con 
la Universitat Jaume I de Castellón 
para atender la gran demanda de 
esta ruta, de forma que se adecue a 
los horarios lectivos.   

Los concejales de Juventud de 
Vila-real, Xavier Ochando; Almas-
sora, Xavier Trenco, y de Burriana, 
Vicent Granel, se han reunido en 
Vila-real junto a sus respectivos 
técnicos de intervención y secreta-
ría para tratar sobre la tramitación 
necesaria para la puesta en marcha 
del servicio mancomunado y dar 
forma a la moción que se presenta-
rá en el pleno de las tres ciudades 
para instar a ambos entes supramu-
nicipales a colaborar. 

El texto pide a todos los grupos 
municipales, especialmente a los 
que cuentan con diputados provin-
ciales, que den apoyo a todos los 
consistorios implicados ante la Di-
putación y a quienes tienen dipu-
tados autonómicos a que se sumen 
a esta reivindicación ante la Gene-
ralitat con el objetivo de impulsar 
la creación de la línea de autobús y 
agilizar los trámites al máximo. 

Asimismo, se pide a ambas  ad-
ministraciones que faciliten los 
medios a su alcance y apoyo eco-

Nuevo curso 
de clases de 
castellano para 
extranjeros

Q El concejal de Cooperación e 
Integración, Álvaro Escorihuela, 
ha dado la bienvenida al nuevo 
curso a los alumnos de las clases 
de castellano para inmigrantes 
que imparte el departamento 
con el objetivo de facilitar la 
integración de las personas in-
migrantes en la sociedad vila-
realense a través del aprendizaje 
del idioma.

Las sesiones, que se imparten 
los miércoles y viernes, se divi-
den en dos niveles (iniciación y 
conversación), y están dirigidas 
específicamente a personas ex-
tranjeras de habla no hispana 
que necesitan nociones de cas-
tellano para desenvolverse en 
situaciones cotidianas como rea-
lizar trámites, acudir al médico o 
participar en los centros educati-
vos. Con este objetivo, las clases, 
con 30 horas lectivas, permiten 
adquirir un conocimiento básico 
y, en particular, mejorar el nivel 
de comunicación oral para po-
der integrarse sin dificultades. 
Los grupos están formados por 
una veintena de personas.

“Estos cursos son una herra-
mienta fundamental para favo-
recer la integración que están 
dando muy buenos resultados 
y son muy útiles para el día a 
díade los usuarios”, concluye 
Escorihuela. h

Unanimidad 
para exigir más 
inversión del 
Gobierno central
Q El pleno ha mostrado la una-
nimidad de todos los grupos 
con representación municipal a 
exigir al próximo Gobierno cen-
tral, a través de una declaración 
institucional, la inclusión de seis 
infraestructuras y actuaciones 
“vitales” para la ciudad en los 
Presupuestos Generales del Es-
tado para 2017.

Se trata de necesidades “histó-
ricamente reivindicadas”, como 
el paso subterráneo y la elimina-
ción de la pasarela elevada de la 
estación de ferrocarriles; la llega-
da de la estación intermodal de 
mercancías; la creación de una 
nueva comisaría para la Policía 
Nacional; el desdoblamiento de 
la carretera N-340; la adecuación 
del Pont Nou que cruza el río 
Mijares entre Vila-real y Almas-
sora, que es un Bien de Interés 
Cultural (BIC), e inversión para 
ayudar a activar el polígono in-
dustrial de la carretera de Onda. 
El documento recoge, entre otros, 
que la pasarela de la estación de 
trenes se ha demostrado “poco 
operativa para los ciudadanos, 
por lo que se necesita un paso 
subterráneo que proporcione se-
guridad a los usuarios”. h

N Reunión de la Mesa de Turismo

El concejal de Turismo, Emilio 
M. Obiol, ha presidido una 
nueva reunión de la Mesa de 
Turismo y Ocio para dar cuen-

ta al sector de las iniciativas 
que se llevan a cabo en este 
ámbito y escuchar las pro-
puestas de los profesionales.

N Jornada sobre la salud mental

Las fundaciones Primavera 
y Manantial han organizado, 
con la colaboración del Ayun-
tamiento, la primera jornada 

sobre salud mental que re-
unió de decenas de expertos 
que abordaron temas como la 
tutela o los retos a superar. 

N Estreno de ‘Ni dos, ni cuatro’

El Auditori Municipal rozó el 
lleno para el estreno del do-
cumental ‘Ni dos, ni cuatro’, 
de Sergi González, sobre las 

vivencias de Juan Manuel 
Broch, que sufre parálisis ce-
rebral. Tras la visualización, el 
público ovacionó el trabajo.
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Els ens festers i l’Ajuntament fan 
un balanç molt positiu de les festes 
Les actuacions musicals de Sweet California o Los Sírex 
van apropar milers de persones a la plaça Major

Les festes en honor a la Mare de 
Déu de Gràcia van tancar 10 inten-
sos dies amb una alta participació. 
Així ho va anunciar el regidor de 
Festes i de Seguretat Ciutadana, 
Javier Serralvo, que, acompanyat 
pel president de la Junta de Festes, 
José Pascual Colás, i per l’intendent 
general en cap de la Policia Local, 
José Ramón Nieto, va fer un balanç 
“molt positiu” dels festejos. 

“Han sigut unes festes molt par-
ticipatives i s’ha complit d’aquesta 
manera l’objectiu de ser un atractiu 
i un motor econòmic, perquè tot el 
que s’inverteix en les festes es retor-
na als comerços i establiments hos-
talers de la ciutat”, va assenyalar 
Serralvo. 

Per a aconseguir aquest nivell de 
participació, l’edil va destacar com 
a clau “el gran treball de la Junta de 
Festes i la Comissió de Penyes, així 
com els equips de seguretat per a 
prevenir riscos i garantir que tot isca 
bé”. “Així i tot, sempre hi ha algun 
incident difícil d’evitar”, lamentava, 
en referència a l’agafada d’un jove 
en l’última nit de bou embolat o 
l’accident patit per un dels animals 
el primer dissabte de festes.

L’alta participació ha sigut també 
per a Colás un dels punts destacats, 
amb més de 2.000 persones en el 
concurs de paelles, prop de 3.400 
en el tombet de bou, 1.300 en el 
macrosopar de penyes i disfresses 
o més de 2.000 en el macrosopar 
de veïns, a més de les 2.600 polse-
res repartides per a la nit dels em-
pedrats. “Només per donar una 
xifra, la Junta de Festes ha gestionat 
al llarg dels 10 dies de festes 23.000 
cadires i 2.700 taules, a més de 53 
escenaris distribuïts per la ciutat”, 
va explicar.

En l’apartat d’incidents, en aques-
tes festes s’han comptabilitzat 446 
penyes, 27 d’aquestes d’inscripció 

Aquestes festes s’han comptabilitzat al registre de la Policia 
Local 446 penyes, 27 d’aquestes d’inscripció recent

Una missa i una processó van servir d’homenatge a la patrona de la ciutat.

recent. “Malgrat l’augment de 
grups inscrits, s’han registrat 69 
queixes per part dels veïns, en la 
seua majoria per excedir l’horari 
permés, embrutar la via pública o 
fer soroll”, apunta Nieto, que des-
taca que “tan sols s’ha denunciat 
quatre penyes per molèsties al veï-
nat i s’han interposat, a més, quatre 
denúncies a conductors sota els 
efectes de les drogues i quatre més 
per excedir la taxa màxima perme-
sa d’alcohol”.

Un altre dels balanços de les fes-
tes es refereix a la difusió del progra-
ma. A més dels llibrets en paper, la 
versió digital ha comptat amb més 
de 13.300 visitants, que han realitzat 
26.564 visites, un increment del 48% 
respecte al 2015. H

La Mare de Déu va estar acompanyada per centenars de veïns en la tornada a l’ermita després de 10 dies instal·lada a l’església Arxiprestal.

La Junta de Festes 
ha gestionat aquests 
dies 23.000 cadires, 
2.700 taules i 53 
escenaris distribuïts 
per diferents punts

Un dels canvis va ser l’ordre de l’ofrena, que van obrir les autoritats i la cort d’honor.

La versió digital del 
programa ha rebut 
13.300 visitants que 
han realitzat 26.564 
consultes a les 
activitats de les festes El pregó, a càrrec de Pepe Chiva, va tenir lloc a migdia.

; Especial Mare de Déu de Gràcia
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N El tombet de bou repeteix la participació massiva

El tombet de bou és l’acte més partici-
patiu dels que organitza la Comissió de 
Penyes durant els festejos de setembre. 

Milers de penyistes van assistir a aquest 
acte gastronòmic on sols se’ls demana 
que acudisquen amb un perol.

N Èxit del sopar de veïns a l’avinguda de la Murà

El 9é Macrosopar d’associacions de veïns 
va convocar prop de 2.100 persones a 
l’avinguda de la Murà en l’última gran 

cita multitudinària de les festes patro-
nals. L’orquestra Sicília es va encarregar 
d’amenitzar la vetlada.

N El concurs d’empedrats torna a reptar la son

El 26é Concurs d’empedrats va reunir 
més de 2.500 persones al Centre de Con-
gressos, Fires i Esdeveniments. La Penya 

All i oli , la Tio Canya i Algú sobra es van 
fer amb els tres primers premis per haver 
preparat els millors guisats.

N Els majors gaudeixen de la seua festa

Els més majors van ser protagonistes en 
la tradicional festa de la tercera edat al 
Centre de Congressos, Fires i Trobades. 

Després del dinar, els assistents van gau-
dir del ball amb orquestra que va posar 
el punt i final a la festa.

N Els més menuts cobren protagonisme

El Jugant, jugant, que organitza la Junta 
de Festes, va instal·lar les seues activitats 
en quatre localitzacions diferents perquè 

els més menuts pugueren gaudir de jocs 
i animació pensats especialment per a 
ells durant els festejos.

N La nit de la xulla trau la ciutadania als carrers

La nit de dilluns, les fogueres i bra-
ses de la tradicional nit de la xulla van 
il·luminar, un any més, els carrers. Pen-

yes i veïns van cuinar la típica carn a la 
brasa o al forn que dóna nom a una de 
les cites més populars de les festes. 

N Coneixement! reparteix 3.000 gots de plàstic

La iaia de Coneixement! va demanar als 
veïns i penyistes un consum responsa-
ble. Amb aquest objectiu, la campanya 

de prevenció de l’UPC, va repartir 3.000 
gots de plàstic amb un lema: “Del primer 
al darrer glop, coneixement al got”.

N Acudim consciencia sobre els obstacles

L’Associació Acudim va celebrar una 
nova edició de la campanya de sensibili-
tzació i mentalització al medi urbà, per a 

conscienciar la ciutadania de les dificul-
tats que troben les persones amb mobili-
tat reduïda en l’entorn urbà.
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N Els penyistes omplin de color i diversió la plaça

Més de 1.500 penyistes es van reunir 
el darrer divendres de festes a la plaça 
Major en el macrosopar de disfresses 

per a penyes. La reina i dames de la ciu-
tat també es van disfressar. La fantasia, 
l’originalitat i l’humor van ser clau.

N Ball infantil amb el Grup de Danses del Roser 

La XVI Dansa infantil va arribar, una 
edició més, a la plaça de Sant Pasqual, 
organitzada pel Grup de Danses del 

Roser. Al ritme de la dolçaina i el tabal, 
els xiquets i les xiquetes van mostrar els 
seus dots amb els balls tradicionals.

N Tobogan aquàtic al paratge del Termet

El bon oratge del darrer diumenge de 
festes va fer que més de 1.000 persones 
acudiren amb els seus flotadors per a llis-

car-se al llarg dels 100 metres de tobogan 
Summersplash que es va instal·lar al pa-
ratge de la Mare de Déu de Gràcia. 

N Visita especial al centre d’Alzheimer 

La reina i la cort d’honor van visitar les 
instal·lacions de l’Associació Provincial 
de Familiars de Malalts d’Alzheimer i al-

tres demències. Van realitzar activitats de 
coordinació i van cantar amb els usuaris 
en una vesprada plena de somriures.

N La Mostra Arrels compleix 10 edicions

La Mostra Arrels, del Grup de Danses 
El Raval, va complir la desena edició, 
en la qual la reina i dames de les fes-

tes van completar el tradicional ball de 
plaça acompanyades dels membres de 
l’agrupació i veïns.

N Trobada de xiuladors de reclam bucal

Tradicions va organitzar la II Trobada 
de xiuladors de reclam bucal a la roton-
da del parany de l’avinguda d’Europa 

en memòria de Pepe Sebastià i Manolo 
Chabrera. Acte seguit, es va realitzar un 
porrat popular al Recinte de la Marxa.

N El CEAM organitza un dinar de germanor

El dinar de germanor del CEAM, orga-
nitzat pel Consell d’Usuaris i patrocinat 
per la Junta de Festes i celebrat al Jardín 

Alaska, va comptar amb la participació  
de les regidores Rosario Royo, Mari Car-
men Pesudo i Mónica Mañas. 

N L’art recorre les sales d’exposicions de la ciutat

Les festes van reservar un lloc destacat en 
la programació a les exposicions. Els di-
ferents espais expositius de la ciutat van 

albergar durant aquests dies al voltant 
d’una desena de mostres de tot tipus, des 
de la fotografia fins a la ceràmica.

; Especial Mare de Déu de Gràcia
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N Nova campanya de donatius d’aliments

La campanya de recollida d’aliments i do-
natius solidaris, organitzada per Càritas i 
la Junta de Festes, amb la col·laboració 

de la Comissió de Penyes i la Caixa Ru-
ral, va repetir presència als porxes de la 
plaça de la Vila el segon divendres.

N La moda local ompli la plaça Major

La desfilada Vine a la moda de Vila-real, 
organitzada per la Regidoria d’Economia 
i la Junta de Festes, va comptar amb la 

participació de prop d’una quinzena 
d’establiments de la ciutat i centenars de 
veïns van omplir la plaça Major.

N La pujada al campanar cita desenes de veïns

Desenes de persones, entre elles la reina 
i les dames acompanyades pel regidor 
de Festes, Javier Serralvo, no es van per-

dre la ja tradicional pujada al campanar 
de l’església Arxiprestal per a gaudir de 
les vistes panoràmiques.

N Una desena de Gràcies participen en la trobada

La V Trobada de Gràcies, organitzada 
per la Junta de Festes, va reunir una des-
ena de dones que porten el nom de la pa-

trona de Vila-real. La reina i dames de les 
festes han repartit entre les participants 
mocadors commemoratius.

N La música atrau milers de persones

Les actuacions musicals de Sweet Cali-
fornia o Los Sírex van aconseguir atraure 
molta gent a la plaça Major. També van 

ser destacats els espectacles oferits per 
formacions locals com la Coral Sant Jau-
me o el concerts de xarangues.

N Homenatge a les reines de la ciutat

Les festes també van servir per a retre ho-
menatge a reines d’anys anteriors. Una 
vintena d’elles van acudir a un acte a 

l’Ajuntament presidit per l’alcalde, José 
Benlloch, i la màxima representant de les 
festes de 2016, Silvia Cantavella.

N El concurs de paelles ompli l’avinguda de La Murà

El tradicional concurs de paelles i dinar 
de penyes va reunir més de 2.300 perso-
nes que van competir per a cuinar el mi-

llor arròs de les festes. La Penya Xafa-ra-
tes va guanyar el primer premi, seguida 
de Moscardó i Ta mare ho fa millor.

N Serenata en honor a la patrona

L’Associació de Filles de Maria del Rosa-
ri va organitzar una serenata en honor a 
la Mare de Déu de Gràcia. En l’acte van 

participar la soprano Jasmin Müller i el 
tenor José Antonio Navarro que van es-
tar acompanyats pel cor de l’entitat.
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Las ciudades de Castellón y Vila-
real han firmado un convenio 

para compatibilizar el servicio de 
préstamos de bicicletas de ambos 
municipios y promocionar el trans-
porte público en bicicleta. Amparo 
Marco, alcaldesa de Castellón, y 
José Benlloch, primer edil de Vila-
real, han suscrito este acuerdo que 
llega después de las reuniones de 
trabajo mantenidas entre el conce-
jal de Movilidad de Castellón, Rafa 
Simó, y el concejal de Agricultura, 
Medio Ambiente y Cambio Climá-
tico de Vila-real, Josep Pasqual San-
cho, presentes también en la firma.

En el convenio se detalla que los 
dos consistorios trabajarán para 
que los servicios de bicicleta de uso 
público de ambos municipios sean 
interoperables y sirvan para prestar 
un servicio supramunicipal, de tal 
manera que las bicicletas puedan 
desplazarse entre Castellón y Vila-
real o Vila-real y Castellón, pudien-
do ser utilizadas como origen y 
destino las bases situadas en ambas 
localidades. Además, se compro-
meten a facilitar y potenciar el uso 
de los respectivos servicios de bi-
cicleta de uso público y recuerdan 
que el uso de la bicicleta es compa-
tible con otros medios de transporte 
público colectivo. 

La alcaldesa de Castellón ha 
mostrado su satisfacción por este 
acuerdo, ya que es un primer paso 
para conseguir crear una red de 
transporte interurbano sostenible 
en el área de la Plana. 

Por su parte, Benlloch ha expli-
cado que con este acuerdo se in-
crementarán las posibilidades de 
transporte público alternativo entre 
las dos localidades, lo que facilitará 
el desplazamiento de numerosos 
trabajadores o estudiantes. H

Vila-real y Castellón unen 

sus préstamos de bicicletas
Las dos ciudades más pobladas de la provincia crean un servicio supramunicipal

Bicivila’t y el sistema de la capital serán compatibles.

Ambos consistorios 
han acordado 
facilitar y potenciar 
el uso de sus 
respectivos servicios 
de préstamo de bicis

Los responsables de ambos Ayuntamientos se reunieron en Castellón para rubricar el acuerdo.

El PP urge a adelantar 
los pagos a asociaciones
Q pagos. El PP ha presentado 
una moción en la que solicitan al 
equipo de gobierno que se com-
prometa “a que todas las asocia-
ciones cobren las ayudas durante 
el primer semestre del año como 
plazo máximo”. Por este motivo, 
proponen que este compromiso 
se incluya en las bases de ejecu-
ción del presupuesto así como 
se hagan las modificaciones ne-
cesarias en las ordenanzas para 
evitar que se vuelvan a repetir 
estos retrasos ya que, aseguran, 
en estos momentos hay entida-
des que no han cobrado.

; en corto
C’s pide publicar y 
“seguir” las mociones
Q seguimiento. Ciuda-
danos (C’s) ha presentado 
una moción para “dotar de 
una mayor transparencia la 
acción política municipal a 
través del seguimiento de 
las mociones aprobadas en 
sesión plenaria”. “Con esta 
iniciativa, los ciudadanos po-
drán valorar con conocimien-
to de causa qué repercusiones 
y consecuencias tienen las 
medidas presentadas en su 
vida cotidiana”, explican.

Vila-real apuesta por la movilidad
Q aDHesiÓn. El concejal de 
Seguridad Ciudadana y Mo-
vilidad, Javier Serralvo, y el 
concejal de Agricultura, Medio 
Ambiente y Cambio Climáti-
co, Josep Pasqual Sancho, han 
asistido a la presentación del 
Pacto por la Movilidad Segura 
y Sostenible, al cual se adhiere 
el Ayuntamiento, como mues-
tra del compromiso municipal 
para trabajar por una ciudad 
más segura, accesible y sosteni-
ble. El documento, promovido 
por la Generalitat y la Federa-

ción Valenciana de Municipios 
y Provincias, plantea compro-
misos concretos para llegar a 
este objetivo, como la redacción 
de planes de movilidad, la pro-
moción del uso de la bicicleta 
como medio de transporte ur-
bano, el uso de vehículos que 
no contaminan o la mejora de 
la seguridad vial, aspectos en 
los cuales el Ayuntamiento de 
Vila-real ha venido trabajando 
en los últimos años. Unos 40 
municipios de la Comunitat se 
han adherido ya al pacto.

Renuevan los alcorques de los árboles
Q mejora. Servicios Públicos espera colocar alcorques, consisten en 
dos losas que rodean el árbol,  en el 100% de los árboles del casco urbano 
tras el éxito de la primera fase de instalación de estos elementos en dis-
tintos espacios. Los nuevos alcorques consisten en dos losas adaptables 
a las dimensiones y la ubicación del árbol, quedando al mismo nivel.
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Gestiona’t ayuda a ahorrar a 
400 familias y 40 negocios
El servicio ofrece asesoramiento a particulares y empresas y completa 
su oferta con charlas informativas los últimos lunes de cada mes

El servicio Gestiona’t, que ayuda 
a las familias a reducir el impor-

te de su factura energética, ha ayu-
dado, en los casi tres años que lleva 
en funcionamiento, a más de 400 
familias y a unos 40 negocios desde 
que en el mes de marzo pusiera en 
marcha un apartado específico para 
empresas. La concejala de Servicios 
Sociales, Sabina Escrig, ha presen-
tado, junto al técnico del servicio, 
Fernando Pla, unos resultados que 
califica de “muy buenos”. “En los 
tiempos que corren”, señala, “es 
muy importante que los vecinos 
sepan que cuentan con este servicio 
gratuito para facilitarles la tarea de 
ahorrar”. 

“Nuestro trabajo consiste en ase-
sorar y dar consejo para reducir el 
importe de la factura, ajustándola a 
las necesidades del cliente”, explica 
el responsable del servicio. Con este 
objetivo, la oficina, creada en enero 
del 2014 para asesorar exclusiva-
mente en el consumo de electrici-
dad, ha ido ampliando el servicio, 
incorporando en octubre de 2015 
el asesoramiento en agua y gas y, 
desde el pasado mes de marzo, dos 
nuevas modalidades: pequeños 
negocios y comercios y la dirigida 
a asesorar a las comunidades de 
propietarios. 

En este caso, los resultados son 
“espectaculares”, tal y como señala 
Escrig, quien pone el ejemplo de un 
bar que ha conseguido un ahorro 
de 2.000 euros anuales, o el caso del 
dueño de varios comercios, que ya 
ahorra casi 6.000 euros. “Son solo 
dos casos, a los que se suman mu-
chos otros de empresarios que acu-
den a Gestiona’t y ponen en marcha 
los consejos que les da el asesor  y 
que siempre son positivos”, afirma 
Escrig, quien asegura que “muchos 
han conseguido resultados mejores 
de los que esperaban”. 

CHARLAS MENSUALES
Otro de los objetivos de Gestiona’t 
es favorecer que la sociedad esté 
más informada sobre cuestiones 
como la situación y particularida-
des del mercado eléctrico, la fac-
tura de la luz, las tarifas o la opti-

El responsable del servicio, Fernando Pla, y la edil, Sabina Escrig.

mización de la energía, entre otros 
temas. Para ello, organiza todos los 
últimos lunes de cada mes, a las 
19.30 horas, una charla en el salón 
de actos del edificio de Servicios So-
ciales. Gestiona’t se ofrece en las ofi-
cinas del Prop, ubicadas en el Cen-
tre Social, los jueves de 10.00 a 14.00 
horas, y consta de una entrevista 
con el propietario que debe aportar 
facturas que serán analizadas y que 
servirán para proponer cambios en 
el contrato de suministros de forma 
personalizada. 

Gestiona’t Comerç, por su parte, 
se adapta a las necesidades horarias 
del empresario y su establecimien-
to, “por lo que se valoran otras op-
ciones como hacerlo todo vía tele-
mática o, incluso, desplazarnos a su 
local para hablar en persona”. 

Para concertar una cita o aclarar 
dudas previas a la solicitud de la 
misma se debe enviar un correo 
electrónico a la dirección fpla@exo-
ninnovaciones.es. H

“Es muy importante 
que los vecinos 
sepan que cuentan 
con este servicio 
gratuito”, valora la 
concejal Escrig

Gestiona’t Comerç 
se adapta a las 
necesidades horarias 
del empresario y su 
establecimiento para 
facilitar la atención
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N La nutria reaparece en el río Mijares

Después de cuatro meses sin 
noticias sobre la presencia 
de nutrias en el Paisaje Pro-
tegido de la Desembocadura 

del río Mijares, el servicio de 
vigilancia de la Guardería 
Rural ha detectado rastros 
distintivo de este animal.

N Rotulan los barrancos y caminos

La Concejalía de Agricultura, 
Medio Ambiente y Cambio 
Climático ha comenzado a 
instalar los 53 rótulos con los 

nombres tradicionales de ca-
minos y barrancos del térmi-
no para ponerlos en valor y 
dar a conocer su importancia.

N Conferencia on-line de mediación

La Policía Local ha impartido 
una conferencia sobre me-
diación policial a la Policía 
Militar de Rondonia (Brasil). 

La inspectora Rosana Gallar-
do impartió la sesión junto a 
otros mandos y el concejal de 
Seguridad, Javier Serralvo.

Policia local Vila-REal
oTRa FoRMa DE "HacERPolicÍa"

Nuestro compromiso: 
"El servicio a la ciudadanía"policia@ajvila-real.es        http://policia.vila-real.es
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964 54 70 10



Vila-real inn    va 
La Llançadora de Vila-real ha permés 
la inserció laboral de 15 dels usuaris
Pel projecte, encara en funcionament, han passat ja més 
de 30 persones que reben formació en diferents àmbits

La primera llançadora de Vila-
real, una de les 78 del territori 

nacional, ja ha aconseguit que 15 
dels seus beneficiaris troben una 
ocupació. Un grup de 25 persones, 
entre 18 i 52 anys, i diferents perfils 
van començar la formació. Alguns 
participants acumulaven diversos 
anys en l’atur o tenien especials di-
ficultats d’accés al mercat laboral. 
Altres persones busquen el primer 
treball mentre que altres acumulen 
més trajectòria laboral en diferents 
sectors. Amb la incorporació al 
mercat laboral d’alguns dels partici-
pants, s’han sumat noves persones 
i, arribats a l’equador del projecte, 
han participat ja un total de 34 per-
sones.

Les activitats desenvolupades 
i el treball en equip, a través de 
l’ajuda de la ‘coach’ Elena Roma-
guera, han construït un entorn de 
confiança per a cercar ocupació i 
d’ajuda mútua. Dins de la formació 
es realitzen sessions d’intel·ligència 
emocional, la comunicació i la crea-
tivitat, s’exposen noves tècniques 
d’elaboració i presentació del currí-
culum, es preparen als integrants 
per afrontar les entrevistes de treba-
ll amb diverses dinàmiques, es des-
envolupen mapes d’ocupabilitat i 
s’aprén a treballar la marca personal 
per a diferenciar-se i posicionar-se 
millor en el mercat laboral. Tot això, 
com expliquen els responsables 
del projecte, fa que els participants 
siguen cada dia més capaços de su-
perar les dificultats que implica el 
procés de cerca activa d’ocupació.

D’altra banda, la Llançadora 
realitza intermediacions amb em-
preses i agències de col·locació amb 
la finalitat de donar visibilitat als 
participants, impulsar el projecte i 
facilitar les oportunitats laborals.

En totes les llançadores hi ha un 
compromís amb la societat. Des de 
la de Vila-real s’estan preparant di-
versos projectes de voluntariat amb 
recaptació de fons per a diferents 
causes socials i mediambientals. 
Per a seguir l’actualitat del grup, 
que també realitza un programa a 
la ràdio Espai Jove, han creat perfils 
a Facebook, Twitter i Instagram.

efectivitat
“Aquest programa aconsegueix 
traure el millor de cadascun dels 
participants fins al punt de donar 
un gir a la seua vida i aconseguir 
una nova oportunitat, gràcies a 
tots els elements que entren en joc”, 

Una altra de les tasques que es realitzen és la intermediació 
amb empreses per a donar visibilitat als participants

 El grup de la Llançadora està compost per persones de diferents edats i perfils professional que treballen de forma conjunta.

consideren els responsables de la 
primera llançadora vila-realenca.

El regidor de Joventut i Econo-
mia, Xavier Ochando, valora com a 
molt positiva l’evolució del projecte 
pioner a la ciutat per l’efectivitat en 

termes d’inserció laboral. “Aquest 
programa permet als usuaris desen-
volupar-se personalment i profes-
sional amb més formació, recursos 
i confiança des del treball en equip, 
quelcom poc habitual en una so-

cietat que prima l’individualisme”, 
comenta Ochando, que afig que 
“inclús els han canviat les cares, ja 
que al principi es notava la desmo-
ralització”.

L’Ajuntament, la Fundació Tele-

fònica, la Fundació Santa María la 
Real i el cofinançament del Fons So-
cial Europeu han fet possible el pro-
jecte a Vila-real, que va començar el 
passat mes de juny i té una durada 
de cinc mesos. H

AGENDA NACIONAL

Título: Green Cities 
Fecha: 5-6 octubre 2016 
Lugar: Málaga
Más info:  http://www.promalaga.es/greencities-2016/

Título: South Summit
Fecha: 5 octubre 2016
Lugar: Madrid
Más info: https://www.southsummit.co/

Título: Reset Weekend
Fecha: 7-8 octubre 
Lugar: Castellón
Más info: www.resetweekend.org

Título: Climaval 
Fecha: 19 octubre 
Lugar: Valencia
Más info: http://www.avaesen.es/climaval/

Título: Digital Health Venture Forum
Fecha: 25 octubre 
Lugar: Valencia
Más info: http://www.techtour.com/events

Título: Jornada: ¿Te gustaría invertir en proyectos Tecnológicos y de ingeniería? 
Primeros pasos
Fecha: 24/10/2016
Lugar: Centre de Negocis Efecte Vila-real
Organiza: Fundación Globalis
Más info: www.fundacionglobalis.org

Título: Curso: Com parar en públic de manera efectiva.
Fecha: 18/10 – 21/10
Hora: de dimarts a dimecres de 16:00h a 20:00h i divendres de 16:00h a 19:00h.
Lugar: Efecte Vila-real, Av. de la Mura, 3
Organiza: Efecte Vila-real
Más info: www.efectevr.com

Título: Radio-Ciéncia
Fecha: 20/10 – 21/10
Lugar: BUC:  Aula NaViolant + Sala Premsa + Sala Diàfana
Organiza: Cátedra de Innovación Cerámica

Título: V Jornadas-Taller de software libre
Fecha: 19/10/2016 al 10/05/2017
Hora: miércoles de 19.00h a 21.00h, viernes de 17.00h a 21.00h
Lugar: BUC:  Centro Asociado de la UNED en Vila-real
Organiza: UNED Vila-real
Más info: https://extension.uned.es/actividad/idactividad/12230
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Porcelanosa se suma al 
éBRICKHouse de la UJI

satisfacción del grupo por participar en un 
proyecto ambicioso de gran interés tanto 
para el estudiantado cómo para las empre-
sas. «Se trata de una colaboración muy in-
teresante que esperamos poder mantener y 
ampliar en un futuro», ha señalado.

El convenio recoge el interés de Porce-
lanosa Grupo en promover la docencia, la 
investigación, el desarrollo y la innovación 
en la construcción. Venis aportará material 
Amazonia Natural para su colocación en 
la casa solar, mientras que Butech destinará 
una serie de soluciones constructivas para 
este proyecto, incluyendo entre sus mate-
riales productos hechos con KRION®, una 
superficie sólida de nueva generación. h

La Universitat Jaume I y las empresas 
Butech y Venis de Porcelanosa Grupo han 
firmado un convenio de colaboración para 
contribuir en el proyecto éBRICKHouse 
2016 mediante la donación de material cerá-
mico y otras soluciones constructivas de úl-
tima tecnología que será instalado en la casa 
solar y sostenible desarrollada por la univer-
sidad. El rector de la UJI, Vicent Climent, y la 
consejera delegada de Porcelanosa, Mª José 
Soriano, firmaron el convenio.

El rector de la UJI ha destacado la par-
ticipación de Porcelanosa Grupo le da al 
proyecto «un plus de valor añadido» por lo 
que supone de calidad e innovación de pro-
ducto. Por su parte,  Soriano ha mostrado la 

Butech y Venis entregarán material cerámico de última tecnología 
para la construcción de la vivienda solar que propone el proyecto

Heroine Studio o la 
pasión por lo artesano 
en un mundo digital
Susi Martínez destaca que la base de un buen proyecto es la idea y “amar 
lo que haces” la clave para sacar adelante una iniciativa empresarial

Para esta emprendedora, poder trabajar 
con total libertad es lo más gratificante y 
destaca el importante valor de la gente que 
ha encontrado en un proceso de “aprendi-
zaje continúo” a lo que añade la satisfacción 
de “descubrir que eres capaz de crear, de re-
solver tus problemas y de asumir tu propio 
riesgo”.  Como contrapunto, indica, “la incer-
tidumbre y sensación continua de no saber 
si estás remando en la buena dirección”. 

¿Anima a alguien a emprender? Sí. “In-
vito a cualquier persona que tenga ilusión y 
un proyecto a que busque los recursos, que 
lo tire hacia adelante. Sólo con su experien-
cia descubrirá si ha sido, o no, una decisión 
acertada. Amar lo que haces, eso es lo más 
importante”, concluye. h

Susi Martínez es la creadora de Heroine Studio (www.heroinestudio.com).

Susi Martínez, responsable de Heroine 
Studio, es diseñadora gráfica y se define 

como “una gran amante de los procesos arte-
sanales”. De hecho, ella misma asegura que 
le gusta “todo lo relacionado con el origen, 
la materia prima y la transformación”. “Aún 
recuerdo mis domingos de rastro en busca 
de revistas de moda de los años 40 o 50 que 
con el tiempo se convertirían en portadas 
para libretas”, relata esta emprendedora.

Tras unos años de trayectoria profesional, 
en 2011 y “en un momento de gran inestabi-
lidad”, decidió crear Heroine Studio. “Es un 
proyecto hecho a medida, capaz de unir el 
mundo digital con el mundo manual”, argu-
menta. La joven destaca que se trata de un 
proyecto que se adapta y le permite trabajar 
en el proceso y supervisión de cada uno de 
los encargos; desde la creación del concepto 
y desarrollo de la imagen inicial hasta la par-
ticipación en la producción final.

“Heroine Studio es un espacio creativo 
dedicado al diseño y desarrollo de piezas 
de comunicación basadas en ideas simples, 
funcionales y creativas. La experiencia me 
ha enseñado que la idea es la base de todo. 
Mis clientes buscan que su imagen perso-
nal, su papelería creativa, el embalaje de sus 
productos o la personalización de sus sellos 
transmitan de una forma clara y sencilla los 
valores que quieren reflejar y que tengan 
además, una presentación y una producción 
muy cuidada”, explica Susi Martínez. 

En un mundo global, la responsable de 
Heroine Studio asegura que “con el tiempo 
he descubierto que lo importante hoy ya no 
es la marca, si no la capacidad que tiene la 
misma de generar experiencias que emo-
cionen y que contagien”. Tal vez éste sea, 
apunta, el valor diferencial de su proyecto. 
En la actualidad, Heroine Studio trabaja en 
el desarrollo de “piezas que conecten con 
un consumidor proactivo y sensible hacia 
productos sencillos y útiles que valoran una 
producción elaborada con materiales de cali-
dad frente a otros elaborados fabricados con 
materiales sintéticos”.

Historia de éxito

“Para perritos y perrotes”, soporte publicitario.

“Lo importante hoy ya no es 
la marca, si no la capacidad 
que tiene la misma para 
generar experiencias que 
emocionan”, explica 

El concejal Diego A. Vila fue uno de los asistentes a este encuentro. 

Vila-real entra en el 
consejo rector de la 
Red de Innovación
La entidad autonómica de ciudades innovadoras se reunió en 
Gandia para avanzar en la redacción de los estatutos

con lo que ya son 11 los municipios valen-
cianos de la red estatal de innovación. Alfàs 
del Pi, Almussafes, Torrent y Gandia se su-
man, así, a la asociación valenciana de mu-
nicipios innovadores.  

El pasado mes de marzo las ciudades que 
forman parte de la Red Innpulso de munici-
pios innovadores, entre las que se encuentra 
Vila-real como única referencia en la provin-
cia de Castellón, rubricaron su alianza para 
conformar la Asociación Valenciana de Ciu-
dades Innovadoras RedInnpulso CV. 

La entidad, que cuenta con el aval de la 
Generalitat y de su presidente, Ximo Puig, 
nació con la voluntad de tejer una red terri-
torial que permita “impregnar a la sociedad 
de cultura innovadora, para reconfigurar el 
modelo productivo e incidir en la mejora de 
la competitividad y solidez futura del terri-
torio”. h

El concejal de Relaciones Institucionales, 
Diego A. Vila, ha participado en la reunión 
de la Red Valenciana de Ciudades por la In-
novación, promovida por los municipios de 
Vila-real, Valencia y Alcoi como principales 
poblaciones de la Comunitat integradas en 
la Red Innpulso de Ciudades de la Ciencia 
y la Innovación. 

El encuentro ha servido para avanzar en 
la redacción de los estatutos de la entidad, 
que deberá aprobar el Pleno próximamente, 
y en la definición de los órganos directivos 
de la red, que contará con un consejo rector 
del que formará parte Vila-real, como único 
municipio de la provincia con el título de 
ciudad innovadora. 

La reunión, celebrada en Gandia, ha ser-
vido también para incorporar a cuatro ciu-
dades de la Comunitat que han entrado a 
formar parte recientemente de Innpulso, 
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esports La campanya 
Endavant Província 
‘torna a casa’

Q estrena. La campanya Endavant 
Província del Villarreal CF va recalar a 
la ciutat amb activitats i un ‘clinic’ en la 
nova Ciutat Esportiva Municipal. h

L’històric Gran Premi Vila-real-
Morella-Vila-real celebra 70 edicions
Iván Martínez, del Gsport València, va revalidar el mallot 
taronja que ja va obtenir en la darrera edició de la cursa

El ciclista Iván Martínez, del Gs-
port València, ha vestit el mallot 

taronja del LXX Gran Premi Vila-
real-Morella-Vila-real, després de 
proclamar-se guanyador de l’edició 
de 2015 i s’emporta l’honor de ser 
ĺ únic guanyador de dues edicions 
consecutives de les 70 realitzades 
fins a l’actualitat.  

La carrera, considerada degana 
per la permanència en el temps, es 
va disputar durant la setmana de 
festes patronals en honor a la Mare 
de Déu de Gràcia en les dues eta-
pes tradicionals: Vila-real-Morella, 
on Martínez va creuar la meta en 
primera posició, i una etapa final 
Morella-Vila-real, en la qual Jaume 
Sureda, del Seguros Bilbao, va ser 
líder. 

Iñigo Ojeda (Telco’m Gimex) i 
Gonzalo Serrano (Cartucho.es-Ma-
gro) van completar el podi de la 70a 
edició de la prova degana del ciclis-
me. Caixa Rural-Seguros RGA va 
ser el millor equip.

MaJOr POPULarItat
En aquesta edició van participar 
13 equips d’elit i sub-23, i van ha-
ver lleugeres variacions en el re-
corregut i una major popularitat 
amb el canvi de data establit per 
l’organització. De fet, va coincidir 
amb les festes de la Mare de Déu de 
Gràcia a Vila-real mentre que More-
lla celebrava la Fira amb motiu dels 
760 anys d’antiguitat. 

Un total de 13 equips d’elit i sub-23 van participar en 
aquesta veterana cita ciclista que es va celebrar en festes

El coordinador general del Club 
Ciclista Vila-real, Pascual Falcó, va 
anunciar el compromís de conti-
nuar al capdavant d’aquest esde-
veniment esportiu els propers cinc 
anys amb la qual cosa està garanti-

da la celebració de la 75a edició del 
Gran Premi de ciclisme Vila-real-
Morella-Vila-real.

PresentaCIÓ
En la jornada prèvia a l’inici de la 

prova, va tenir lloc la presentació i 
un passeig amb bicicleta al carrer 
de Bayarri de Vila-real, que va en-
capçalar el campió del món i Euro-
pa en pista, el local Sebastián Mora 
Vedrí, i al que van acudir centenars 

d’aficionats. 
L’acte també va servir per a retre 

un homenatge a Óscar Pelegrí, ci-
clista de Betxí que recentment s’ha 
proclamat campió d’Espanya en 
carretera sub-23. h

Martínez va arribar primer a Morella i va mantenir la posició. L’arribada va ser a la plaça del Llaurador de Vila-real.

La presentació al carrer de Bayarri va tenir molta participació. La reina i les dames de les festes van participar en l’eixida.
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N Cita del fisioculturisme i el ‘fitness’ a l’Auditori Municipal

L’Auditori Municipal Músic 
Rafael Beltrán Moner ha estat 
l’escenari del III Trofeu Open 
Nacional de Castelló 2016 de fi-
sicoculturisme i ‘fitness’, que ha 
comptat amb personalitats del 
sector amb títols de campions 
d’Espanya, d’Europa i fins i tot 
del món. En total van ser set les 
categories diferents per a ho-
mes i dones, com Bikini, Men’s 
Physique, Classic, Bodyfitness, 
Woman, Culturisme i Men’s 
Short. “Amb aquesta iniciati-
va, impulsem i promocionem 
la marca de Ciutat de la Salut i 
l’Esport, i apostem per tot tipus 
d’esports, no sols els majorita-
ris”, assenyala l’edil d’Esports, 
Silvia Gómez.

N Vilar, subcampiona d’Europa 

La jove Ione Vilar, del Club 
Natació Vila-real, es va 
fer amb el subcampionat 
d’Europa al màster de natació 

aigües obertes en la categoria 
+30 celebrat a  Rijeka (Croà-
cia). Agustín Martí fou seté 
en la categoria +25.
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La ciudad acoge por primera vez el 
torneo nacional de hockey femenino
El Club Patí Ciutat de Vila-real y la concejalía de Igualdad 
organizaron esta cita para reclamar igualdad en el deporte

El pabellón Melilla ha acogido 
el I Torneo Nacional de hockey 

en línea femenino “Por la igualdad 
en el deporte”, organizado conjun-
tamente por el Club Patí Ciutat de 
Vila-real y la concejalía de Igualdad. 
En la primera jornada, cuatro equi-
pos de categoría benjamín mixtos 
de la Comunitat Valenciana y de 
Cataluña compitieron para alzarse 
con el trofeo que fue a manos del 
equipo de Skulls de Almassera. La 
segunda plaza fue para las Alas 
de Sagunto, los terceros fueron los 
Tucans de Barcelona y los locales, 
los Llops Vila-real, fueron cuartos. 
Unos encuentros que, según los res-
ponsables del club, fueron  “muy 
intensos y emocionantes y demos-
traron que el hockey línea de base 
apuesta también por la igualdad en 
el deporte con equipos benjamines 
mixtos”.

También se disputó el torneo 
femenino sénior en el que parti-
ciparon Las Fighters de Vila-real, 

Las Fighters esperan mantener la categoría en la Liga Élite 
tras los éxitos cosechados en la temporada pasada

El alcalde, José Benlloch, y los ediles Anna Vicens y Diego A. Vila asistieron al trofeo.A pesar de ser un deporte minoritario, el club sigue creciendo cada temporada.

Los equipos disputaron el encuentro en el pabellón Melilla.

equipo revelación femenino de la 
temporada pasada que consiguió 
ascender a la liga Élite, la máxima 
categoría a nivel nacional, y ganar 
la liga autonómica.

Para preparar la pretemporada, 

la organización invitó a dos equi-
pos del panorama nacional que 
cuentan en sus filas con campeonas 
del mundo junior o jugadoras con 
medalla de bronce en varios mun-
diales sénior, las Tucans de Barce-

lona y el Rubí Cent Patins, también 
de la ciudad condal. Asimismo,  
participaron el Angels de Sagunto, 
el equipo B de las Fighters y otro de 
Tucans. Las locales demostraron un 
buen nivel tras la incorporación de 
dos jugadoras francesas, Camille 
Jabea y Clementine Chianta, que se 
están integrando bien tanto al equi-
po como a la ciudad. Aun así, el ni-
vel y la experiencia de los equipos 
catalanes impidieron que las Fig-
hters llegaran a la final. El ganador 
del torneo fue Tucans de Barcelona 
que se impuso al Rubí Cent Patins.

MANTENER LA CATEGORÍA
El presidente del club, Jaume Font, 
ha destacado el crecimiento del 
equipo femenino en una disciplina 
deportiva “minoritaria”. “Éste es el 
tercer año con el equipo femenino”, 
comenta Font, que explica que el 
primer año, en la Liga Oro, sirvió 
de rodaje para las jugadoras. 

“En la segunda temporada se-

guimos en la Liga Oro pero algu-
nas jugadoras estuvieron también 
en equipos mixtos y se consiguió 
ganar casi todo por lo que ascen-
dimos a la Liga Élite. Fue un salto 
bestial, de un nivel amateur a semi-
profesional”, dice el presidente de 
la entidad deportiva. 

Por eso, este año, el objetivo es 
mantener la categoría por lo que no 
deben quedar en última posición, 
hecho que supondría el descenso. 
Conscientes de la dificultad del reto, 
Font señala que hay “equipos muy 
por encima como los de Barcelona 
y otros más asequibles como el de 
Lugo, con un nivel similar al nues-
tro”. Con el tiempo y el esfuerzo de 
todos, apunta Font, se ha consegui-
do dar a conocer el club y atraer a 
jugadoras de otras ciudades. El 24 
de septiembre comenzó la liga au-
tonómica, en la que defienden el 
primer puesto, con victoria frente a 
las Thunders de San Vicente y el 1 
de octubre arranca la liga Élite. h

N Unbroken race atrae a 400 deportistas al paraje del Termet

El Termet se ha convertido en 
un auténtico campo de obstá-
culos para 415 corredores de 
todo el territorio nacional que 
pusieron a prueba su capacidad 
física, en la primera edición de 
la Unbroken Race, una carrera 
en la que se utilizarán los pro-
pios recursos naturales del en-
torno para dar más emoción a 
la prueba. La cita contó con dos 
modalidades: la de élite y la 
popular, con diferentes norma-
tivas adecuadas para cada per-
fil de corredor. La competición 
puntuó para la liga valenciana 
y para el ranking nacional y en 
2017 también lo hará para el 
campeonato de España y para 
el campeonato de Europa.

N Presentación del Vila-Sport FS

El Club Vila-Sport Fútbol 
Sala ha presentado los equi-
pos de las diferentes catego-
rías en un acto en los salones 

de Caixa Rural. El club, que 
celebra esta temporada 30 
años, estuvo arropado por de-
cenas de personas.



Els Lluïsos inicien la celebració 
especial pels aniversaris del patró
Joventut augmenta l’ajuda a la congregació fins el 2018 que prepara activitats extraordinàries

La Congregació de Lluïsos ha 
celebrat enguany unes festes 

especials amb motiu del 425é ani-
versari de la mort de sant Lluís 
Gonzaga i l’Ajuntament ha vol-
gut sumar-se “a aquest important 
moment històric” amb una major 
col·laboració. I és que, a aquesta 
commemoració s’afegeix, el 2018, 
els 450 anys del naixement del sant. 

“Seran tres anys intensos per a la 
congregació, que ja prepara nom-
broses activitats extraordinàries per 
a honrar el seu patró com mereix”, 
apunta l’edil de Joventut, Xavier 
Ochando, que indica que cal cele-
brar aquests anys “d’una manera 
més especial”. 

“És un orgull comptar amb una 
entitat juvenil històrica en la ciutat 
com és la de Lluïsos, amb la qual 
ja treballem a través d’un conveni 
de col·laboració anual, un compro-
mís que augmentarem entre 2016 
i 2018”, assenyala el regidor de Jo-
ventut. 

A més, l’àrea que dirigeix Ochan-
do ha instal·lat una pancarta com-
memorativa al costat de la seu social 
de Lluïsos fins al 2018 i col·laborarà 
en diferents projectes de la con-
gregació, entre ells una exposició 
retrospectiva en la qual “veïns i 
congregants poden col·laborar, en-
viant les seues fotos o objectes que 
creguen que són significatius per a 
confeccionar aquesta mostra que 
s’obrirà al públic el 2017”. 

El president de la Junta de Lluïsos, 
Pau Safont, i el vocal d’Apostolat, 
Jaime Cano, també van avançar que 

per a celebrar les noces de plata. El 
barri del Pilar, per la seua banda, 
comptarà amb un acte similar, tot i 
que, en el seu cas se celebrarà en la 
setmana del 12 d’octubre, amb els 
seus festejos.

“Esperem que en el futur siguen 
moltes les associacions de la ciutat 
que puguen arribar a fer 25 anys en 
tan bona forma”, diu Ochando. H

Els Lluïsos han viscut amb intensitat aquests festejos sense oblidar les futures commemoracions. 

societat El cicle Conferències 
Blanques de la UNED 
obri nova temporada

Q xarrada. El cicle ha tornat amb la 
ponència “Hi ha ressentiment cap al po-
ble jueu?”, amb el doctor en Antropolo-
gia, Psicologia i Història, Mario Sabán. H

l’agrupació planeja fer una peregri-
nació a Roma el 2018 per a visitar la 
tomba de sant Lluís i, si és possible, 
visitar també el poble on va nàixer 
el patró, Castiglione delle Stiviere.

FESTES dE BarrI
Superades les festes en honor a la 
Mare de Déu de Gràcia, molts ba-
rris també van iniciar els seus fes-

tejos com el Crist de l’Hospital, el 
Roser o la Torre Motxa. 

Amb tot, dos són els barris per 
als que aquest any és especial ja 
que celebren 25 anys. Un d’ells és 
el barri de la Soledat que va inau-
gurar una exposició fotogràfica i va 
realitzar un acte oficial d’aniversari 
amb el lliurament d’un plat de cerà-
mica i una placa commemorativa 

El darrer dimecres de setem-
bre va tenir lloc la primera de 
les sessions de Cinefòrum 
després del paró estiuenc. 
L’editor Óscar Parra, de 
l’Associació Sal de la Fila, 
va oferir la xarrada “La vida 
a través de un tubo“ en re-
ferència a la influència del 
portal Youtube en el consum 
audiovisual amb un repàs 
pels videos més visualitzats.

; en curt
Cinefòrum arranca 
una nova edició

La Regidoria de Normali-
tzació Lingüística ha obert 
les inscripcions als cursos 
gratuïts de valencià per a 
nouvinguts i per a pares i ma-
res d’alumnes. El regidor de 
l’àrea, Pasqual Batalla, i la tèc-
nica encarregada d’impartir 
les classes, Mònica Soler, han 
presentat la nova campanya, 
que recupera el curs de reci-
clatge per a funcionaris, en 
aquesta ocasió, en línia. Més 
de 1.700 persones s’han for-
mat des de 1995.

Nous cursos per a 
aprendre valencià

El Centre de Dia de Menors 
Espardenyers ha realitzat 
un concurs per a triar un lo-
gotip que el represente. El 
guanyador s’emportarà un 
premi únic, consistent en una 
tableta tàctil, i el seu logotip 
serà posteriorment la imatge 
del centre que s’utilitzarà en 
diferents materials i suports 
gràfics impresos i digitals. 
El centre dóna suport social, 
educatiu i familiar a menors 
amb activitats formatives, 
ocupacionals o d’oci.

Espardenyers cerca 
imatge identificativa

El Mes de la Mobilitat 
dóna pes a les bicicletes

d’un circuit instal·lat per la Policia 
Local.

Les activitats també van inclo-
ure una bicicletada popular des de 
la plaça Major fins al Termet de la 
Mare de Déu de Gràcia així com 
una eixida ciclista des de l’Horta de 
Sant Joan fins a Xerta (Tarragona) 
que va convocar més de 70 perso-
nes.

L’objectiu d’aquestes activitats, 
amb motiu de la Setmana Europea 
de la Mobilitat, és dotar de major 
protagonisme a les bicicletes. Per 
aquest motiu també es va ampliar 
el projecte Camins Escolars Segurs 
a altres dos centres educatius. H

El Mes de la Mobilitat, que or-
ganitza la Regidoria d’Agricultura, 
Medi Ambient i Canvi Climàtic, 
ha celebrat un any més les activi-
tats d’ocupació de carrer, amb jocs 
i tallers que s’han desenvolupat a 
l’avinguda de Pius XII, en el tram 
que va des de la torre Motxa fins al 
carrer del Molí. Els més menuts han 
pogut gaudir d’un taller de repara-
ció de bicicletes, de la bicicleta dels 
desitjos, de jocs gegants de fusta i Els més menuts van ser protagonistes de la programació especial.

Es va programar l’ocupació 
de l’avinguda de Pius XII, una 
bicicletada i una excursió

Asunción Manzanet, vídua 
del cofundador del Grup 
Porcelanosa, José Soriano, ha 
rebut, de mans de la tinent 
d’alcalde de Vila-real Silvia 
Gómez, el plat de ceràmica 
que acredita l’empresari com 
a Premi POBLE a títol pòs-
tum. L’homenatge ha tingut 
lloc durant l’acte de presen-
tació del llibre ‘Premis PO-
BLE. Els nostres vila-realencs 
2001-2016’, celebrat a la Casa 
dels Mundina. L’obra inclou 
més de 250 pàgines amb 482 
imatges.

José Soriano, Premi 
Poble a títol pòstum
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Q Partits polítics

En aquestes dates és quan 
es redacten els pressupos-

tos de les administracions pú-
bliques per a l’any 2017 i, com 

en altres anys, és hora d’exigir al Govern 
d’Espanya, com ja ha fet el Ple de Vila-real, 
que d’una vegada per totes faça complir els 
compromisos històrics amb els ciutadans 
de Vila-real. Tenim pendent la construcció 
d’un pas soterrat de vianants a l’estació fe-
rroviària de Vila-real i llevar una passarel·la 
elevada que no s’hauria d’haver posat mai.

També està pendent la construcció d’una 
nova comissaria de Policia Nacional que 
dote de noves instal·lacions, àmplies i mo-
dernes, per a atendre els ciutadans ade-
quadament; el desdoblament de la N-340 
que millore la seguretat viària i evite els 
accidents; ajudar a una futura estació inter-
modal a Vila-real, un accés directe a l’AP-7 
abans de la liberalització de l’autopista i in-
versions al polígon de la carretera d’Onda i 
al pont que uneix Vila-real i Almassora. Tots 
ells són incompliments del Govern de Rajoy 
i del PP, com ha fet amb altres promeses. 

VOT A FAVOR DE VILA-REAL
Està bé la unanimitat en el Ple municipal 
que hem tingut aquests anys, però després 
el PP vota en contra en el Congrés a Madrid. 
Folgado ha estat incapaç en quatre anys de 
fer que els diputats i senadors del PP a Ma-
drid votaren a favor de Vila-real. 

Estem massa acostumats a què el PP a 
Vila-real vote en consens en aquests temes, 
com no podria ser d’altra manera, però 
necessitem un Govern a Espanya distint 
al del PP de Rajoy, que ha demostrat amb 
les seues polítiques que ha actuat en contra 
dels ciutadans de Vila-real, dels treballadors 
i empreses de Vila-real i de la seua ciutada-
nia. 

Ha governat en contra dels drets acon-
seguits durant molt de temps i, en el que 
afecta al dia a dia, en contra de l’autonomia 
municipal que ofega els ajuntaments, amb 
una llei de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració local que no deixa crear 
treball públic i limita la capacitat de gestió 
municipal. 

Són molts els motius per a fer un canvi 
de política en l’àmbit nacional, per això els 
socialistes diem No a què seguisca gover-
nant el PP a Madrid i diem Sí a un canvi 
en la política d’Espanya, de la mateixa 
manera que ho vam fer a Vila-real i al País 
Valencia. 

CANVI DE PRIORITATS
I ací sabem bé el que diem, no és el mateix 
que governe el Partit Popular, infestat de 
corrupció de dalt a baix de la Comunitat 
Valenciana, que ha deixat un deute de més 
de 40.000 milions d’euros; que tenir un go-
vern amb Ximo Puig al front, que en poc 
de temps ha canviat les prioritats cap a les 
persones i que posarà en marxa el Fons de 
Cooperació Municipal que ha incomplit 
durant 16 anys el Partit Popular. 

Un govern que dialogue i no impose, un 
govern que siga honest i honrat després 
d’anys de corrupció continuada en la Ge-
neralitat Valenciana. h

Un canvi a la política 
estatal per Vila-real

PSPV-PSOE

Durant el darrer mes de 
setembre la Comissió 

Europea decidia pegar una 
punyalada al cor a la taronja 

valenciana.
La Comissió Europea ha decidit canviar 

l’acord comercial amb els països del sud 
d’Àfrica, de manera que, ara podran im-
portar taronja sense pagar aranzels (és a dir, 
sense pagar impostos extra) fins al 30 de no-
vembre. En plena campanya de les nostres 
taronges, podran entrar a Europa taronges 
més grosses, sense pinyols i a més a més, 
més econòmiques. Això, segurament, serà 
un greu colp per als nostres llauradors ci-
trícoles.

EFECTE DE LES IMPORTACIONS
I per si això no fóra suficient, la taronja sud-
africana té una malaltia que s’anomena el 
‘blackspot’, que arruïna les collites. Segur 
que molts de vosaltres, recordeu la tristesa 
que va afectarels nostres tarongers? Doncs 
bé, va ser fruit d’unes importacions en mal 
estat dels Estats Units. I ara ja no es cultiven 
tarongers de peu dolç, per no ser resistents 
a la tristesa, ihem perdut així, un peu autòc-
ton valencià.

Segons els nostres acords fitosanitaris, 
només poden detectar-se 16 enviaments 
infectats, si arriben més, s’han de tancar 
les fronteres per prevenir el contagi. Doncs 
bé, durant el que portem d’any, ja hi han 
hagut més de 30 deteccions de paquets en 
mal estat, i no només no els han tancat les 
fronteres, sinó que, han decidit premiar-los 
allargant el període d’entrada gratuïta de cí-
trics (com ja hem dit, fins ara podien entrar 
gratis fins al 15 de setembre, ara podran fins 
al 30 de novembre).

RECLAMACIÓ 
Ara, estem en mans dels estats membres de 
la Comissió Europea. Per això, des de Com-
promís, el nostre eurodiputat Jordi Sebastià 
es va negar rotundament a aquest canvi en 
l’acord, i per això mateix, com a Compromís 
per Vila-real vam presentar una moció, con-
vertida després en declaració institucional 
del’Ajuntament de Vila-real, on reclamem 
al Govern central que prenga mesures, 
que busque aliats, i que es faça fort davant 
aquesta decisió presa des d’Europa que no 
mira pels valencians i valencianes i la nostra 
terra. h

Una punyalada 
al cor

Compromís

Acaben les Festes de la 
Mare de Déu de Grà-

cia, comença setembre i 
comença la depressió post 

vocacional per a alguns i el col·legi per 
a d’altres. Per als representants públics 
s’inicia un nou exercici que en Vila-real es-
tarà marcat per una pujada del quasi 10 per 
cent de la contribució i per un paquet de 
retallades en cultura, treball i manteniment 
que arrosseguem des del mes de juny.

Però sobretot encetem un exercici en 
el qual esperem que l’equip de Govern 
es deixe la propaganda i els plors en casa 
i comence a gestionar la ciutat. Vist el que 
duguem de legislatura, la queixa deu ser 
una mania persecutòria dels anomenats 
“Governs del canvi”. El Consell, qui s’ha 
passat 365 dies lamentant-se i enganyant 
als valencians, en lloc de donar la cara i so-
lucionar els problemes, l’Ajuntament de La 
Vall d’Uixó l’últim en apuntar-se al carro de 
l’herència rebuda per a justificar una fallida 
econòmica i com no, el nostre Consisto-
ri que, cinc anys després, pareix que haja 
viscut en la ignorància, desconeixent els 
milions en sentències urbanístiques del PP 
i el crèdit que havien de pagar als bancs. En 
resum, falta autocrítica i sobren laments.

En Ciutadans Vila-real continuarem pro-
posant, tot i que els vicis de les majories 
impedisquen moltes vegades que puguem 
traure’s endavant mesures positives per a 
tots els veïns i veïnes. Així doncs, han sigut 
moltes les propostes de C’s que el bipartit 
ha rebutjat amb l’excusa d’estar treballant 
en elles, però que sols donant una volta pel 
municipi es poden comprovar les seues de-
ficiències. 

En primer lloc, ens vam assabentar que 
molts carrers es trobaven en mal estat, 
bé per la seua amplària o bé per l’asfalt 
triat que podia provocar relliscades, en-
tre d’altres. Per aquesta raó, proposarem 
un pla de revisió dels vials per a adaptar-
los a les persones amb mobilitat reduïda i 
per a  que es complira amb les normatives 
d’amplària. No obstant, el Govern ho va 
denegar, explicant que ja existia el projecte. 
Un pla que, per cert, ha sigut retallat sense 
termini per l’ajust econòmic, tot i no arribar 
a gran part de les reformes previstes.

En segon lloc, una campanya per a mi-
llorar la convivència ciutadana de manera 
que es sensibilitze als propietaris dels gos-
sos de mantenir Vila-real net de dejeccions i 
orines. Una de les grans queixes dels veïns 
i veïnes que tampoc va ser acceptada però 
curiosament un mes després vam veure a 
les pàgines dels diaris el seu anunci.

En definitiva, dos iniciatives que bus-
caven millorar el manteniment, d’un 
poble brut i poc cuidat. Un poble que 
pot fer de la seua insalubritat una nova 
marca de ciutat. No obstant, el Govern 
continua més preocupat per invertir en 
protocol comunicació i propaganda, i 
emmagatzema una sèrie d’idees i pro-
jectes que s’han quedat només en es-
borranys de bones intencions, omplint 
eixos espais comunicatius tant ben pa-
gats, i dels quals els vila-realencs i vila-
realenques només han pogut gaudir en 
la seua imaginació. h

Menys propagada 
i més gestió

Ciutadans	

Vila-real se merece unos 
gobernantes que crean 

en sus oportunidades, que 
sepan gestionar los recursos 

públicos y no lo que está pasando ahora 
mismo. El gobierno de Benlloch es lo peor 
que le puede pasar a nuestra ciudad y sus 
caprichos los vamos a pagar todos duran-
te mucho tiempo porque, si de algo no se 
ha enterado nuestro alcalde, es de que los 
tiempos han cambiado.

Benlloch, en cambio, sigue creyendo que 
aún tiene capacidad de engañar, escondido 
dentro de una burbuja mediática. Pero esa 
burbuja se ha pinchado y su mala gestión 
está saliendo a la luz. Benlloch recorta los 
servicios de los que disfrutaba Vila-real 
para pagar sus caprichos. Porque hay dece-
nas de ejemplos del derroche de Benlloch 
que contrasta con los recortes que luego 
aplica a sus vecinos. El último, el gasto de 
más de 4.300 al año para que una empresa 
actualice el Facebook del Servei Municipal 
d’Esports.

Es rizar el rizo: mientras el alcalde anun-
cia recortes en el SME y elimina clases, gasta 
este dinero en que alguien actualice una red 
social. Una actualización escasa, por cierto, 
ya que hay meses en que se revisa una vez. 
Benlloch piensa que nos puede seguir en-
gañando, pero no es así. No puede seguir 
buscando excusas, culpables y fantasmas 
que no existen cuando la realidad es la que 
es. Es él quien pretende gastarse dos millo-
nes de euros para comprar el Gran Casino 
y poner el despacho de alcaldía; es él el que 
se gasta dos millones de euros más en a 
casa de Llorens Poy.

Es él y sus concejales los que desde 2014 
han gastado más de lo que se ingresaba lo 
que ha provocado que el Ayuntamiento 
quede intervenido y se tenga que aprobar 
un plan económico que ha hecho que se 
suban los impuestos para el próximo año, 
como el IBI en un 10%. Es lo mismo que ya 
hizo el PSOE con España: gastar, gastar y 
gastar y luego que se pagara entre todos.

Los derroches de Benlloch los pagamos a 
escote. Y, mientras tanto, las necesidades de 
la gente siguen a la espera. Porque por mu-
cha pandereta que quiera vender nuestro 
alcalde, la realidad es que en Vila-real hay 
mucha gente que lo pasa mal y Benlloch les 
elimina las oportunidades.

Porque los incumplimientos son el pan 
nuestro de cada día. Con los estudiantes a 
los que se les prometió un autobús a la UJI, 
con los vecinos de la avenida Alemania, 
por ejemplo, a los que les ha recortado a un 
mínimo el proyecto que había de mejorar, 
o no liderar la petición de que Vila-real aco-
ja la estación intermodal y que el PSOE de 
toda la Comunitat apueste por Castellón 
ante la falta de liderazgo de Benlloch. O, 
sin ir más lejos, volvernos a encontrar con 
que llega el otoño y no se ha hecho abso-
lutamente ninguna obra para mejorar las 
canalizaciones pluviales.

Pese a que Vila-real necesita un gran 
colector y varias mejoras, todavía no han 
dado un paso al frente y si llueve de forma 
intensa este otoño volverán a inundarse va-
rias calles. El tiempo se le agota a Benlloch. 
Vila-real no se merece este trato. h

No nos lo 
merecemos

Partit	Popular
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L’abonament cultural de la 
tardor inclou sis espectacles
El teatre i la dansa contemporània protagonitzen la programació fins al mes de desembre

Sis representacions en total, cinc 
de teatre i una de dansa con-

temporània, són les protagonistes 
de la nova edició de l’abonament de 
les arts escèniques que la Regidoria 
de Cultura ha preparat per a la tem-
porada de tardor. Amb un preu de 
40 euros, els abonats podran gaudir 
d’obres molt diverses, des de clàs-
sics fins a comèdies o visions satíri-
ques sobre la crisi econòmica, amb 
un denominador comú: la qualitat 
dels espectacles. 

La programació de l’abonament 
comença l’1 d’octubre amb ‘La fla-
queza del bolchevique’, una obra 
humorística que ha triomfat en els 
escenaris de tota Espanya, amb 
actors de la talla d’Adolfo Fernán-
dez i Susana Abaitua. La segona 
de les representacions, també en 
clau d’humor, serà ‘Mármol’ (15 
d’octubre), que compta amb l’actor 
Pepe Viyuela en el repartiment.

El 29 d’octubre tindrà lloc una 
sàtira en valencià. Amb el títol ‘El 
crèdit’, l’obra posarà el focus en la 
crisi actual amb una mirada crítica. 
Ja al novembre, el dia 12, s’oferirà 
l’espectacle de dansa ‘Mud ga-
llery, animales de hermosa piel’, 
que “promet no deixar indiferent 
ningú”, apunta Pérez, que destaca 
l’aposta de Vila-real per la dansa 
contemporània de la mà de Vila-
real en Dansa o l’Escola Municipal 
de Dansa.

La comèdia ‘Pánico’ arribarà el 3 
de desembre a la programació de 
l’abonament, que tancarà la tem-
porada el dia 10 amb la companyia 

“Esperem que tots ells renoven 
l’abonament i que molts altres 
s’animen a inscriure’s o a assistir a 
les obres per separat, ja que el preu 
també és molt interessant, tant amb 
l’abonament com de manera indi-
vidual”, explica Pérez.

Totes les obres estan subvencio-
nades pel Ministeri de Cultura i per 
CulturArts. H

El regidor de Cultura, Eduardo Pérez, va detallar els espectacles que ofereix l’abonament.

local Teatre de la Resistència i la 
seua versió de ‘Don Quijote’. “Serà 
l’aportació des de Vila-real al cente-
nari que s’ha celebrat a tota Espan-
ya”, assenyala l’edil de Cultura.

Totes les representacions 
s’oferiran a les 20.30 hores en ses-
sió única i el preu de l’abonament, 
amb les sis representacions, és de 40 
euros. Les entrades individuals per 

a les obres incloses en l’abonament 
oscil·len entre els 10 i els 18 euros, 
segons l’obra.

AFICIÓ
Les dades de la Regidoria de Cul-
tura reflecteixen la importància 
del teatre a Vila-real, amb 324 abo-
nats en l’edició anterior, dels quals 
un 15% eren de fora de la ciutat. 

El Jurat del Certamen Inter-
nacional de Guitarra Fran-
cesc Tàrrega, celebrat a Be-
nicàssim, ha visitat el Museu 
de la Ciutat Casa de Polo, on 
es conserva i exposa el fons 
documental relacionat amb 
el compositor vila-realenc. El 
regidor de Cultura, Eduardo 
Pérez, ha acompanyat el ju-
rat en la visita a la ciutat que 
va veure nàixer el mestre. 

; en curt
Visita al llegat del 
mestre Tàrrega

L’Escola Municipal de Teatre  
(EMT) inicia el 3 d’octubre 
les classes. La companyia La 
Fam s’encarregarà, un curs 
més, de les sessions organi-
tzades en diferents nivells: 
infantil, de 6 a 9 anys; juvenil, 
de 10 a 15 anys i, per últim, 
adults, a partir dels 16 anys. 
Durant les darreres setmanes 
de setembre es van realitzar 
les matriculacions d’un curs 
que inclou activitats comple-
mentàries a la formació que 
conclourà la primavera. 

L’EMT inicia nou curs 
amb diverses novetats

L’Auditori Municipal Mú-
sic Rafael Beltrán Moner 
va ser l’escenari del Pregó 
anunciador de les festes del 
Rosari que tenen lloc durant 
l’octubre. En aquest acte 
van actuar el Cor Juvenil de 
l’Associació, el Grup de Dan-
ses del Roser, on els xiquets i 
joves de l’associació van sor-
prendre els assistents. També 
es va fer l’entrega dels premis 
del concurs de dibuix i final-
ment es va llegir el pregó 
anunciador de les festes.

El Pregó marca l’inici 
de les festes del Rosari

El Real Jazz apropa 
aquest estil a la societat 

durant molts anys de la programa-
ció cultural de Vila-real a través de 
l’Avui Jazz i ara, amb un format 
diferent, concentrem totes les actua-
cions en un cap de setmana en el 
qual cinc formacions de gran pres-
tigi ens transmetran la seua particu-
lar manera de viure la música”. 

A més de les actuacions, el nou 
festival va incloure una Jam Ses-
sion, un taller de música ‘dixie’ i 
activitats infantils, entre altres. 

El director artístic del festival, 
Vicent Colonques, va destacar 
“l’indiscutible nivell del jazz valen-
cià i dels seus músics” així com la 
resposta de les formacions. H

El Casino de Caixa Rural s’ha 
convertit en un improvisat club 
de jazz amb el primer Festival de 
Jazz de Vila-real, Real Jazz, que va 
comptar amb grans bandes de tota 
la Comunitat Valenciana que van 
oferir el millor jazz de forma gra-
tuïta al llarg de tres dies. 

El regidor de Cultura, Eduardo 
Pérez, ha destacat el “gran nivell” 
de tots els grups i ha afegit que “el 
jazz és un gènere que ha format part El Casino de Caixa Rural va ser l’epicentre de l’activitat musical.

Aquest nou festival pren 
el relleu de l’Avui Jazz i 
inclou activitats infantils

L’Associació Cultural So-
carrats ha organitzat dues 
activitats al voltant  de la via 
Augusta per a afavorir el 
coneixèment del patrimoni 
arquitèctonic i rural. Els ac-
tes van ser una conferéncia 
versada en la via Augusta 
per les comarques de Caste-
lló i una excursió guiada per 
l’anomenat camí dels Ro-
mans entre la Pobla Tornesa 
i l’Arc de Cabanes. Ambdues 
activitats van estar presenta-
des per  l’historiador Ferran 
Arasa.

Socarrats convida a 
conéixer la via Augusta

cultura La Casa de l’Oli acull 
una mostra de les 
pintures d’Isabel Ahís

Q Art. La sala de la Casa de l’Oli ha al-
bergat la mostra “Olis” d’Isabel Ahís. El 
regidor de Cultura, Eduardo Pérez, ha 
acompanyat l’autora en la inauguració.
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VILA-reAL - CAsteLLÓ:	De dilluns a divendres	
a		6.55,	7.05,	7.33	(CIVIs),	7.50,	8.03	(CIVIs),	8.20,	8.33	
(CIVIs),	8.57,	9.20,	9.46,	10.20,	10.47,	11.20,	11.47,	12.20,	
12.47,	13.20,	13.47,	14.20,	14.47,	15.03	(CIVIs),	15.30,	
15.47,	16.04	(CIVIs),	16.30,	16.47,	17.20,	17.47,	18.20,	
18.47,	19.03	(CIVIs),	19.35,	19.46,	20.03	(CIVIs),	20.30,	
20.47,	21.20,	21.46,	22.20,	22.47,	23.30.		el cap de setma-
na	a	les	8.20,	9.20,	10.20,	11.20,	12.20,	13.20,	14.20,	15.30,	
16.30,	17.20,	18.20,	19.35,	20.30,	21.20,	22.20,	23.30.	

CAsteLLÓ - VILA-reAL:	De dilluns a divendres	
a	5.55,	6.15,	6.45	(CIVIs),	7.02,	7.17	(CIVIs),	7.35,	7.47	
(CIVIs),	8.05,	8.20,	8.55,	9.20,	9.50,	10.20,	10.50,	11.20,	
12.00,	12.20,	12.50,	13.25,	13.50	(CIVIs),	14.15,	14.30,	
15.05	(CIVIs),	15.20,	15.35,	15.50,	16.20,	16.50,	17.20,	
18.00,	18.20	(CIVIs),	18.25,	18.50,	19.15	(CIVIs),	19.20,	
19.50,	20.20,	20.50,	21.20,	21.50,	22.30.	el cap de setma-
na	a	les	7.35,	8.20,	9.20,	10.20,	11.20,	12.20,	13.25,	14.30,	
15.35,	16.20,	17.20,	18.25,	19.20,	20.20,	21.20,	22.30.	

VILA-reAL - VALÈnCIA:	De dilluns a divendres 
a		6.02,	6.21,	6.50	(CIVIs),	7.09,	7.22	(CIVIs),	7.41,	7.54,	
8.10	(CIVIs),	8.26,	9.02,	9.26,	9.56,	10.26,	10.56,	11.26,	
12.07,	12.26,	12.56,	13.31,	13.56,	14.20	(CIVIs),	14.36,	
15.11,	15.25	(CIVIs),	15.41,	15.56,	16.26,	16.56,	17.26,	
18.07,	18.25	(CIVIs),	18.31,	18.56,	19.20	(CIVIs),	19.26,	
19.57,	20.26,	20.56,	21.26,	21.56,	22.36.	el cap de setma-
na	a	les	7.41,	8.26,	9.26,	10.26,	11.26,	12.26,	13.31,	14.36,	
15.41,	16.26,	17.26,	18.31,	19.26,	20.26,	21.26,	22.36.	

VALÈnCIA - VILA-reAL:	De dilluns a divendres	
a	les	5.55,	6.10,	6.45	(CIVIs),	6.55,	7.15	(CIVIs),	7.20,	
7.45	(CIVIs),	8.00,	8.20,	8.50,	9.20,	9.50,	10.20,	10.50,	
11.20,	11.50,	12.20,	12.50,	13.20,	13.50,	14.15	(CIVIs),	
14.30,	14.50,	15.15	(CIVIs),	15.30,	16.20,	16.50,	17.20,	
17.50	(CIVIs),	18.15,	18.35,	18.50	(CIVIs),	19.15,	19.30,	
19.50,	20.20,	20.50,	21.20,	21.50,	22.30.	el cap de setma-
na	a	les	7.20,	8.20,	9.20,	10.20,	11.20,	12.20,	13.20,	14.30,	
15.30,	16.20,	17.20,	18.35,	19.30,	20.20,	21.20,	22.30.
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IV Marxa contra el càncer
El 23 d’octubre, l’agrupació local de l’Associació 
Espanyola contra el Càncer, ha organitzat la quarta 
marxa per a donar suport a la lluita contra la malaltia 
i mostrar solidaritat amb els afectats i els familiars.

Destaquem

ViLANeT compleix cinc edicions
L’Associació PINT celebra la cinquena LAN party, 
ViLANeT2016, a l’Espai Jove amb horari ininterrom-
put des del divendres 7 d’octubre a migdia fins al 
diumenge 9 a les 18 hores.

telÈfons d’interÉs

AJUNTAMENT
Plaça Major, s/n. telèfon:	964	547	000
PROP
Carrer de Josep ramon Batalla, 38. telèfon:	
964	547	170
CADASTRE	MUNICIPAL
Plaça Major, s/n, planta baixa. telèfon: 964	
547	001
PISCINES	COBERTES
YUREMA	REQUENA
Carrer de Joanot Martorell, 62. telèfon:	 964	
529	356
POLICIA	LOCAL
Carrer de Josep ramon Batalla, 62. telèfon:	
964	547	010
RECAPTACIÓ	MUNICIPAL
Carrer de Josep ramon Batalla, 6 planta 
baixa. telèfon:	964	547	060
POLICIA	NACIONAL
Carrer de la Comunió, 1. telèfon:	964	522	100
AGÈNCIA	LOCAL	D’ENERGIA
I	MEDI	AMBIENT
Carrer del Ponent Baix, 65 planta baixa. te-
lèfon:	964	547	250
AGÈNCIA	TRIBUTÀRIA
Avinguda del Mediterrani, 1 planta baixa. te-
lèfon:	901	223	344
ATENCIÓ	I	TRÀMITS
Plaça Major, s/n planta baixa. telèfon:	964	547	
000
AUDITORI	MUNICIPAL
Avinguda de la Murà. telèfon:	964	547	200
CÀRITAS
Carrer del Calvari, 199 planta baixa. telèfon:	
964	535	343
CEAM	VILA-REAL
Carrer de Gamboa, 29. telèfon:	964	526	897
CEMENTERI	MUNICIPAL
Camí de l’ermita, s/n. telèfon:	964	520	073
CORREUS
Carretera d’Onda, s/n. telèfon:	964	530	614
ECOPARC
Camí del segon sedeny, s/n. telèfon:	964	536	
761

Adreces d’interÉs 
BIBLIOTECA	SECCIÓ	INFANTIL	PIUS	XII

Avinguda de Pius XII, 43:	964	547	232

AGÈNCIA	DE	LECTURA	DEL	PILAR

Carrer de Martí l’Humà, 24:	964	547	233		

ARXIU	MUNICIPAL	DE	VILA-REAL	

Avinguda de la Murà, 14:	964	547	220		

BIBLIOTECA	MUNICIPAL	-	AGÈNCIA	DE	SOLADES

Carrer de solades, 25: 964	547	230		

CASA	DE	L’OLI

Plaça de Mossén Ballaster, 1: 964	547	222

CULTURA	-	AUDITORI	MUNICIPAL	

Avinguda de la Murà, 1:	964	547	200		

MUSEU	DE	LA	CIUTAT	CASA	DE	POLO

Carrer de Joan Fuster, 33:	964	547	222		

MUSEU	ETNOLÒGIC	

ermita de la Mare de Déu de Gràcia:	964	547	222		

AGÈNCIA	LOCAL	D’HABITATGE

Plaça Major, s/n:	964	547	000

AMICS

Carrer de Betxí, 49:	964	547	138

ASSOCIACIÓ	DE	COMERCIANTS	DEL	MERCAT	CENTRAL	

Plaça de Colom, s/n:	964	520	838

CAMBRA	DE	COMERÇ	-	VIVER	D’EMPRESES	I	i	II

Carrer del Monestir de Poblet, 24:	964	506	661/964	533	681

CASA	DE	LA	DONA

Carrer de santa sofia, 2:	964	547	160

FUNDACIÓ	GLOBALIS

Carrer del Monestir de Poblet, 15. Despatx 39:	964	054	522

CENTRE	DE	DIA	LLUÍS	ALCANYÍS

Carrer del Molí, 4-A:	964	547	140

CENTRE	DE	DIA	TERAPÈUTIC

Carrer de la soledat, 27:	964	538	465

COMUNITAT	DE	REGANTS

Carrer del Mestre Goterris, 11:	964	521	995

SPV,	SERVEIS	PÚBLICS	VILA-REAL

Camí de Betxí, 26:	010	/	954	547	100

INSTITUT	NACIONAL	DE	LA	SEGURETAT	SOCIAL

Carrer  de València, 31-A:	964	521	341	

FACSA

Carrer de Carles sarthou, 10:		964	527	680

ESCOLA	TALLER

Avinguda d’europa, 34:	964	500	153	
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